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EDITORIAL
A máme tu jaro. Dlouhé noci a krátké dny jsme většinou přežili bez 

úhony a pomalu, jako když loupeme cibuli, shazujeme ze sebe oblečení, 
v němž jsme se cítili nemotorní, svázaní. I ten největší milovník zimy a ra-
dostí s ní spojených mi zajisté dá za pravdu, že s probouzející se přírodou se 
neprobouzí jen medvědi ze zimního spánku, ale i my lidé. Jakmile nastavíme 
tváře sluníčku, jakoby do nás přes jeho paprsky vnikla nová energie. Znovu 
nabíjíme své baterie, zhluboka se nadechujeme a připadá nám, že vše voní. 
Už i ráno otevřené okno voní rozkvetlými stromy, po duši hladí štěbetání 
ptáků... Když se pak potkáme u stolu s milým člověkem, dveře domu se 
nám zabouchnou mnohem snadněji. Natožpak jak je nám hej ve chvíli, 
když potkáváme na cestě do práce lidi, jejichž oči se na nás smějí, aniž by 
řekli jediné slůvko.

Ne vždy jsou pro nás dny takovou selankou, jakou popisuji své představy jarních rán. Možná těmi domovními 
dveřmi opravdu bouchnete, protože se už u stolu na vás někdo mračil. Možná hned první telefonát v práci zvedl 
hladinu vašeho adrenalinu natolik, že když otevřete okno, ani ty ptáky už neslyšíte...

Vše závisí na úhlu pohledu. Je jen na nás, nakolik si necháme zkazit pěkný den. Kolika lidem dovolíme, aby 
nás zahlcovali svými problémy, svými hněvy, jedovatými myšlenkami plnými sporů, nedorozumění či smutků. 
Možná si jen ve svém nitru říkáme: „Ne, tohle nemusím, ba nechci slyšet,“ ale naše vnitřní vůle je příliš slabá, 
abychom tu větu také vyslovili. Naučme se říkat to, co si přejeme. Vždyť jen tak budeme schopni obrnit se proti 
zlu, jež na nás doráží z mnoha stran.

Jestliže jste se při čtení dostali až sem, možná se ptáte: Co autor tím balastem slov vlastně chtěl říci? Ráda bych 
některým lidem sdělila, že ne všichni musí trpět jen proto, že trpí právě oni. Inspirovala mne některá setkání s lidmi, 
kteří pracují dokonce i ve veřejných funkcích. Přicházejí lidem na oči a navzdory tomu se k nim neumí chovat. Jejich 
zahleděnost do sebe sama je silnější než schopnost vcítit se, jak nás vnímají druzí. Vidí pouze svýma očima a pře-
svědčeni jsou jen o svých pravdách. Nepřipouští, že by mohli svými slovy zraňovat. Jejich problém je tím největším 
křížem a když jej už sami nedokáží unést, viní z něj všechny kolem vyjma sebe. Někteří nakonec dovedou být pěkně 
hrubí, nevybíraví a nesoudní.

Vím jak je těžké usmívat se, když se do očí hrnou slzy. A přemoci se jen proto, že lidé kolem za to naše trápení 
nemohou. Máme ale právo otřepávat se ze svých bolů a křivd jako pes, když vyleze z vody? Potřísnit jimi všechny 
kolem? Každý z nás někdy potřebuje vykotlaný dub, aby do něj vyplakal svá trápení. Ne každý ovšem pochopí, že 
náš pláč je „převlečen“ do hromady sprostých slov a útoků proti druhým.

Psycholog by tak nešťastným lidem nejspíš poradil: „Vykřičte svůj vztek a trápení. Bouchejte do polštáře, 
nenechte se dusit svými hněvy!“ Nejsem psycholožka, ale mnoha lidem, které potkávám, bych to poradila ráda. 
Křičte, přátelé, ale ne na ty, kteří vaše trápení nezavinili. Nedopusťte, aby nad vámi blahosklonně lidé mávli rukou 
s gestem – vždyť je to blázen. Neměli bychom hřešit na to, že nás ti druzí již takové znají. Měli bychom si vždy ponechat 
alespoň skulinku, z níž vychází dobro. Nechceme přece, aby si nás ti druzí navždy pamatovali jako hulváty. 

Alžběta Škarpichová
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Ústavní soud dal Hulínu za pravdu

Z RADNICE

Jsou v životě okamžiky, kdy se nám zdá, že spra-
vedlnost je slepá. O to větší zadostiučinění přichází 
ve chvíli, kdy se spravedlnosti dostane slechu. Takovýmto 
okamžikem bylo rozhodnutí Ústavního soudu, které při-
neslo Městu Hulín ve věci vleklé kauzy Pila Rajnochovice 
jisté vítězství.

Připomeňme, že na Pilu Rajnochovice soud uvalil 
konkurz a exekuci. Město přišlo o 42 milionů korun, 
přičemž 4,2 milionů z této částky připadlo exekutorovi. 
Situace byla o to prekérnější, že jen den předtím, než bylo 
o konkurzu rozhodnuto, zástupci radnice navštívili správ-
kyni konkurzní podstaty JUDr. Marii Markovou a ujistili ji, 
že město dlužnou částku zaplatí. Potřebovali jen čas, aby 
od příslušného peněžního ústavu získali peníze. Všechno 
nasvědčovalo tomu, že správkyně konkurzní podstaty 
tato ujištění akceptovala. Druhého dne bylo ovšem vše 
jinak a na Pilu byl uvalený konkurz.

Od počátku tedy zástupci města proti částce, kte-
rá se jim zdála příliš vysoká, protestovali. Vždyť nikdo 
z nich dluhy neodmítal, hlásili se k nim a projevili vůli 
je i splácet. 

Nakonec si Hulín stěžoval až u Ústavního soudu. 
Verdikt, který vynesl, přijalo vedení radnice s neskrý-
vaným ulehčením. Na 12. jednání Zastupitelstva města 
Hulína jej přečetl starosta Mgr. Roman Hoza.

„Usnesení Okresního soudu v Kroměříži ze dne  
3. 9. 2007 č. j. 12 Nc 3103/2007-73 se ruší, neboť jím bylo 
porušeno základní právo žalobce na spravedlivý proces 
zakotvené v čl. 36 odst. 1 Listiny základních práv a svobod, 
nerespektování právního názoru ÚS porušil OS v Kroměříži 
v uvedeném řízení též čl. 1 odst. 2 Ústavy, čl. 2 odst. 2 Listiny 
základních práv a svobod a čl. 89 odst. 2 Ústavy,“ odcitoval 
starosta s připomínkou, že nevylučuje, že úplně všechno, 
co jsme museli za exekuci zaplatit, zpět dostaneme, neboť 
jisté náklady s tím exekutorka měla.  „Tím, že Ústavní soud 
naše podmínky přijal a exekuci zrušil, vyplacení odměny 
exekutorovi by nemělo být platné. Vyčíslili jsme tuto částku 
na 1.491.665,- Kč, přičemž samotná odměna exekutorovi 
činí 1.250.000,- Kč, 3.500 činí náhrada za hotové výdaje, 
ztrátu času, doručení písemností a dalších 238.165,- Kč činí 
devatenáctiprocentní DPH.“

Město Hulín tedy s rajnochovickou pilou ještě zdale-
ka není u konce. Připomeňme, že Pilu jsme koupili v roce 
2000 za 3 miliony korun a provozovali v naději, že bude 
Hulínu vydělávat slušné peníze. To se ovšem nepodařilo 
a propadla se do dluhů, které potom spolu s penále vzrost-
ly na neutěšených 38 milionů. Díky špatnému podnikatel-
skému záměru se nakonec musel Hulín zadlužit.

Pozdě je plakat nad rozlitým mlékem, ale nikdy není 
pozdě domáhat se svých práv.

USNESENÍ č. 12

z 12. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne 27. března 2008 
v Kulturním klubu v Hulíně

USNESENÍ Č. 97/2008

Zastupitelstvo města schvaluje projekt „Regenerace 
panelového sídliště Višňovce“ a žádost o státní dotaci 
k Ministerstvu pro místní rozvoj ČR a pověřuje staros-

tu města Mgr. Romana Hozu podpisem příslušných 
dokumentů.

V Hulíně dne 27. března 2008
Mgr. Roman Hoza – starosta

Petr Polák - místostarosta



Hulíňan     4/2008

3

„Bylo to ponižující“ – říkali 

Zastupitelé se sešli už po třinácté

Vyhrazeno pro seniory

Z RADNICE

Na 12. jednání Zastupitelstva města Hulína zazněla 
poměrně bouřlivá diskuse na téma „Pila Rajnochovice“. 
Byla to pouze reakce na policejní výslechy zastupitelů 
a některých úředníků MěÚ, ke kterým došlo koncem 
března. Jedním z předvolaných k výslechu byl i bývalý 
zastupitel Josef Vodehnal, který v diskusi občanů důraz-
ně protestoval proti tomu, aby jej jako slušného občana 
„někdo vláčel po soudech“. S politováním konstatoval, 
že je škoda, že Ing. František Pivoda, který na ně podal 
kvůli Pile Rajnochovice trestní oznámení, na toto jed-

nání zastupitelstva nepřišel. „Rád bych mu tato slova 
řekl do očí,“ uvedl.

Neméně rozhořčení byli všichni, kteří museli od-
povídat kriminalistům na otázky týkající se pily. „Nikdy 
v životě jsme jako řádní občané nemuseli takto vypovídat 
a nikdy jsme proti tomuto městu ani jeho občanům ne-
udělali nic, co by nás mohlo stavět do role obviněných,“ 
říkali shodně s lítostí, že to byl právě jeden z nich - bývalý 
zastupitel - který je do této nepříjemné role postavil.

A. Š.

Starosta města Hulína svolal na čtvrtek 17. dub-
na 2008 13. zasedání Zastupitelstva města Hulína. 
Zastupitelé se sešli jako obvykle v 17 hodin v sále Kulturního 
klubu v Hulíně a pustili se do práce. Na pořadu dne byly majet-
kové záležitosti, některé změny územního plánu, ale i prominutí 
některých pohledávek a rozpočtová opatření. Seznámili se také 
se závěrečným účtem Města Hulína za rok 2007 a auditorskou 
zprávou o hospodaření města v loňském roce.

Pozvání na jednání přijal zástupce velitele PČR 
Kroměříž Luděk Remeš, který informoval přítomné o dů-

vodech, které vedly policii k tomu, že se z Hulína odstě-
hovala. Navzdory tomu, že má obvodné oddělení nyní 
sídlo v Kroměříži, se situace v Hulíně nezhoršila ba naopak. 
Policie tento fakt připisuje skutečnosti, že v případě potřeby 
se na místo policisté dnes  dostanou mnohdy i rychleji. 
Osazenstvo oddělení v Hulíně totiž zápasilo s nedostatkem 
policistů a nebylo možné operativně zasahovat současně 
v Chropyni i Hulíně.

Další podrobnosti z tohoto veřejného jednání přinese-
me s ohledem na uzávěrku Hulíňanu v příštím zpravodaji.  

Od dubna bude v Hulíňanu vyhrazena vždy aspoň jedna stránka 
informacím pro seniory

Město Hulín plánuje změny, rozšíření a zlepše-
ní pečovatelské služby pro všechny seniory ve městě. 
Hlavním úkolem je zajistit seniorům a zdravotně posti-
ženým občanům, aby žili důstojně v přiměřených pod-
mínkách a co nejdéle ve svém domácím prostředí. Je 
třeba udělat vše pro to, aby žili pocitem bezpečí tam, kde 
mají úplné soukromí. Je důležité pomáhat seniorům žít 

plnohodnotný život s určitou formou dopomoci a pod-
pory v soběstačnosti při každodenním zvládání péče 
o sebe sama, pomoci jim se zajišťováním chodu a údržby 
domácnosti. Tuto pomoc by zajišťovala Pečovatelská 
služba, kterou chce město převzít a tím rozšířit svou 
příspěvkovou organizaci. Nyní pečovatelskou službu zajiš-
ťuje Charita Kroměříž, což se jeví jako nevhodné, neboť je 
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Z RADNICE
známo, že senioři chtějí své problémy řešit v místě svého  
bydliště. Nyní si však můžete sjednat pečovatelskou 
službu na MěÚ v Hulíně na odboru sociálním a škol-
ském, číslo tel. 573 502 722 u Jiřiny Floriánové nebo 
osobně na Městském úřadu, vchod C - první patro. 
Pečovatelská služba - terénní sociální služba je poskyto-
vána pouze v pracovní dny od 7.00 hod. do 15.30 hod. Je 
zajišťována v domácnostech nebo domácnostech domu 
s pečovatelskou  službou. Službu zajišťujeme pro zájemce 
i z okolních obcí a místních části Hulína jako jsou Záhlinice, 
Chrášťany a Pravčice.

Pečovatelská služba se poskytuje podle předem do-
jednaného individuálního plánu, a to dle skutečných potřeb, 
zdravotního stavu, osobních cílů a schopností uživatele. 
Vedení města Hulína usiluje o to, aby se pečovatelská 
služba stala samozřejmou součástí života v souladu s lid-
skými právy, zachováním lidské důstojnosti, kde je klient 
rovnocenným partnerem poskytovatele služby.

V příštím čísle vás budeme informovat o tom, jak si 
finančně pomoci k získání prostředků na úhradu za posky-
tování pečovatelské služby.

-jif-

Nový stavební zákon v praxi - pokračování
Minule jsme si ve stručnosti popsali základní změny 

při umisťování staveb a jiných záměrů podle nového 
stavebního zákona č. 183/2006 Sb. Nyní něco málo 
k institutu ohlašování a povolování.

Pokud má být umístěný záměr realizován, je k jeho 
provedení třeba ohlášení či stavební povolení, nejde-li 
o stavby, terénní úpravy, zařízení a udržovací práce, které 
stavební povolení ani ohlášení nevyžadují a které jsou 
v zákoně výslovně uvedeny v § 103. Navíc k provedení 
jednoduchých staveb, jejichž návrh je v souladu s obec-
nými požadavky na výstavbu, s územně plánovací infor-
mací, které jsou umisťovány v zastavěném území nebo 
v zastavitelné ploše, poměry v území se jimi podstatně 
nemění a nevyžadují nové nároky na dopravní a technic-
kou infrastrukturu, postačí ohlášení bez předchozího 
územního rozhodnutí nebo územního souhlasu. 
Spolu s ohlášením pak stavebník dokládá, že o svém 
stavebním záměru prokazatelně informoval vlastníky 
sousedních pozemků a staveb na nich. Ti mohou staveb-
nímu úřadu oznámit své případné námitky proti stavbě 
do 15 dnů ode dne, kdy byli stavebníkem informováni.

Ohlášení stavebnímu úřadu vyžadují např. 
stavby pro bydlení a pro rekreaci do 150 m2 zastavěné 
plochy, s jedním podzemním podlažím do hloubky 3 m 
a nejvýše dvěma nadzemními podlažími a podkrovím, 
podzemní stavby do 300 m2 zastavěné plochy a hloubky 
do 3 m, pokud nejsou vodním dílem, stavby do 25 m2 

zastavěné plochy a do 5 m výšky s jedním nadzemním 
podlažím, podsklepené nejvýše do hloubky 3 m, větrné 
elektrárny do výšky 10 m, některé přípojky, výrobky, které 
plní funkci stavby, stavební úpravy pro změny v užívání 
části stavby, kterými se nezasahuje do nosných konstrukcí 
stavby, nemění se její vzhled a nevyžadují posouzení 
vlivů na životní prostředí, sjezdy z pozemních komunikací 
na sousední nemovitosti apod.

Naopak ohlášení nevyžadují jednoduché stavby, 
terénní úpravy a zařízení, u kterých to stavební úřad 
v souladu se stavebním zákonem stanovil.

Nový institut ohlášení nelze chápat jako ohlá-
šení podle předchozího stavebního zákona. V ohlá-
šení se sice některé údaje uvádí takřka stejně jako dřív, tj. 
údaje o stavebníkovi, o pozemku, ohlášené stavbě, jejím 
rozsahu a účelu, o způsobu a době provádění stavby a její 
jednoduchý technický popis, u ohlášené dočasné stavby se 
uvádí navíc i doba jejího trvání a návrh úpravy pozemku 
po jejím odstranění, ale např. k ohlášení stavby rodinného 
domu do 150 m2 zastavěné plochy, s jedním podzemním 
podlažím do hloubky 3 m a nejvýše dvěma nadzemními 
podlažími a podkrovím je třeba doložit vždy i kompletní 
projektovou dokumentaci zpracovanou projektantem, 
který musí být autorizovanou osobou (má tzv. „kulaté 
razítko“). K ohlášení se připojují i závazná stanoviska do-
tčených orgánů vyžadovaná zvláštními právními předpisy 
jako je např. vodní zákon, zákon o ochraně přírody a krajiny, 
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-jif-

Nový stavební zákon v praxi - pokračování
Minule jsme si ve stručnosti popsali základní změny 

při umisťování staveb a jiných záměrů podle nového 
stavebního zákona č. 183/2006 Sb. Nyní něco málo 
k institutu ohlašování a povolování.

Pokud má být umístěný záměr realizován, je k jeho 
provedení třeba ohlášení či stavební povolení, nejde-li 
o stavby, terénní úpravy, zařízení a udržovací práce, které 
stavební povolení ani ohlášení nevyžadují a které jsou 
v zákoně výslovně uvedeny v § 103. Navíc k provedení 
jednoduchých staveb, jejichž návrh je v souladu s obec-
nými požadavky na výstavbu, s územně plánovací infor-
mací, které jsou umisťovány v zastavěném území nebo 
v zastavitelné ploše, poměry v území se jimi podstatně 
nemění a nevyžadují nové nároky na dopravní a technic-
kou infrastrukturu, postačí ohlášení bez předchozího 
územního rozhodnutí nebo územního souhlasu. 
Spolu s ohlášením pak stavebník dokládá, že o svém 
stavebním záměru prokazatelně informoval vlastníky 
sousedních pozemků a staveb na nich. Ti mohou staveb-
nímu úřadu oznámit své případné námitky proti stavbě 
do 15 dnů ode dne, kdy byli stavebníkem informováni.

Ohlášení stavebnímu úřadu vyžadují např. 
stavby pro bydlení a pro rekreaci do 150 m2 zastavěné 
plochy, s jedním podzemním podlažím do hloubky 3 m 
a nejvýše dvěma nadzemními podlažími a podkrovím, 
podzemní stavby do 300 m2 zastavěné plochy a hloubky 
do 3 m, pokud nejsou vodním dílem, stavby do 25 m2 

zastavěné plochy a do 5 m výšky s jedním nadzemním 
podlažím, podsklepené nejvýše do hloubky 3 m, větrné 
elektrárny do výšky 10 m, některé přípojky, výrobky, které 
plní funkci stavby, stavební úpravy pro změny v užívání 
části stavby, kterými se nezasahuje do nosných konstrukcí 
stavby, nemění se její vzhled a nevyžadují posouzení 
vlivů na životní prostředí, sjezdy z pozemních komunikací 
na sousední nemovitosti apod.

Naopak ohlášení nevyžadují jednoduché stavby, 
terénní úpravy a zařízení, u kterých to stavební úřad 
v souladu se stavebním zákonem stanovil.

Nový institut ohlášení nelze chápat jako ohlá-
šení podle předchozího stavebního zákona. V ohlá-
šení se sice některé údaje uvádí takřka stejně jako dřív, tj. 
údaje o stavebníkovi, o pozemku, ohlášené stavbě, jejím 
rozsahu a účelu, o způsobu a době provádění stavby a její 
jednoduchý technický popis, u ohlášené dočasné stavby se 
uvádí navíc i doba jejího trvání a návrh úpravy pozemku 
po jejím odstranění, ale např. k ohlášení stavby rodinného 
domu do 150 m2 zastavěné plochy, s jedním podzemním 
podlažím do hloubky 3 m a nejvýše dvěma nadzemními 
podlažími a podkrovím je třeba doložit vždy i kompletní 
projektovou dokumentaci zpracovanou projektantem, 
který musí být autorizovanou osobou (má tzv. „kulaté 
razítko“). K ohlášení se připojují i závazná stanoviska do-
tčených orgánů vyžadovaná zvláštními právními předpisy 
jako je např. vodní zákon, zákon o ochraně přírody a krajiny, 
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o ochraně ovzduší, o ochraně zemědělského půdního 
fondu, o státní památkové péči, o požární ochraně, o po-
zemních komunikacích, o ochraně veřejného zdraví atd.

Toto nově pojaté ohlášení má vnést do procesu 
provádění staveb největší zjednodušení. Zjednodušením 
je zde tedy myšleno to, že se o ohlášené stavbě (záměru) 
nevede stavební řízení, které dříve trvalo podle složitosti 
řízení obvykle dvacet až šedesát dnů, ale že lze ohlá-
šenou stavbu provést na základě pouhého písemného 
souhlasu stavebního úřadu anebo i bez souhlasu, pokud 
ovšem nebude provedení ohlášené stavby do čtyřiceti 
dnů rozhodnutím zakázáno; zde si je třeba povšimnout 
skutečnosti, že pokud dřív bylo možné vydat stavební 
povolení i ve lhůtě dvaceti dnů, nyní je třeba čekat, zda 
nepřijde zákaz provedení stavby, dnů čtyřicet.

Platnost souhlasu nelze na rozdíl od stavebního 
povolení, které platí dva roky, prodloužit.

Stavby a jiné záměry, které nesplňují podmínky pro 
provedení bez stavebního povolení či ohlášení a které ne-
splňují parametry pro ohlášení, vyžadují vždy vydání sta-
vebního povolení, uzavření veřejnoprávní smlouvy 
či projednání ve zkráceném stavebním řízení.

Stavební řízení je v mnohém shodné se stavebním 
řízením podle předchozího zákona, ale obsahuje i ně-
které nové prvky, jako např. nově se k žádosti o stavební 
povolení kromě projektové dokumentace zpracované 
projektantem a závazných stanovisek dotčených orgánů 
nebo jiných dokladů vyžadovaných zvláštními právními 
předpisy, pokud je stavebník obstaral předem, předkládá 
plán kontrolních prohlídek stavby, nově je ve staveb-
ním řízení, které se týká domu nebo společných částí domu 
anebo pozemku, účastníkem stavebního řízení i společen-
ství vlastníků jednotek podle zákona o vlastnictví bytů 
(v případě, že společenství vlastníků jednotek právní 
subjektivitu nemá, je pak účastníkem řízení vlastník, 
jehož spoluvlastnický podíl na společných částech domu 
činí více než jednu polovinu), nově se stavby povolené 
ve stavením řízení nemohou provádět svépomocí 
a nově se prodlužuje zákonná lhůta před konáním ústního 
jednání a pro uplatnění námitek účastníků řízení a stano-
visek dotčených orgánů na deset dnů.

Účastník stavebního řízení může uplatnit námitky 
proti projektové dokumentaci, způsobu provádění a užívání 
stavby nebo požadavkům dotčených orgánů, pokud je jimi 
přímo dotčeno jeho vlastnické právo nebo právo založené 
smlouvou provést stavbu nebo opatření nebo právo od-
povídající věcnému břemenu k pozemku nebo stavbě, 
o námitce, o které nedojde k dohodě mezi účastníky řízení, 
stavební úřad rozhodne na základě obecných požadavků 
na výstavbu, závazných stanovisek dotčených orgánů nebo 
technických norem, pokud taková námitka nepřesahuje 
rozsah jeho působnosti. Nedojde-li k dohodě o námitce 
občanskoprávní povahy, stavební úřad si o ní učiní úsudek 
a rozhodne ve věci; to ale neplatí v případě námitek, týkají-
cích se existence práva nebo rozsahu vlastnických práv.

Dalším z možných způsobů povolení stavby či te-
rénních úprav je uzavření veřejnoprávní smlouvy 
mezi stavebníkem a stavebním úřadem, avšak pouze 
se souhlasem dotčených orgánů - taková smlouva pak 
nahradí stavební povolení.

Pro zkrácené stavební řízení musí stavebník uza-
vřít smlouvu o provedení kontroly projektové dokumen-
tace pro stavbu, kterou hodlá provést, s autorizovaným 
inspektorem, a stavbu stavebnímu úřadu pouze oznámit, 
jestliže byla opatřena souhlasná závazná stanoviska do-
tčených orgánů a vyjádření osob, které by byly účastníky 
stavebního řízení, a nejde-li o stavbu, která je zvláštním 
právním předpisem, územně plánovací dokumentací 
nebo rozhodnutím orgánu územního plánování přímo 
označena jako nezpůsobilá pro zkrácené stavební řízení. 
Stavebník k oznámení stavby připojí projektovou doku-
mentaci stanovenou prováděcím právním předpisem 
a certifikát vydaný autorizovaným inspektorem. K certi-
fikátu připojí návrh plánu kontrolních prohlídek stavby, 
závazná stanoviska dotčených orgánů a vyjádření osob, 
které by byly účastníky stavebního řízení. Pokud ve vyjá-
dřeních byly uplatněny námitky proti provádění stavby, 
autorizovaný inspektor je posoudí a projedná s osobami, 
které je uplatnily. Nepodaří-li se při vypořádání námitek 
rozpory mezi osobami, které by jinak byly účastníky 
řízení, odstranit, předloží autorizovaný inspektor jejich 
vyjádření spolu s projektovou dokumentací a závaznými 
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stanovisky dotčených orgánů stavebnímu úřadu, který 
vypořádání námitek zajistí nebo o námitkách ve své 
působnosti rozhodne anebo rozhodne o nezpůsobilosti 
stavby pro zkrácené řízení.

Autorizovaný inspektor vykonává svoji čin-
nost za úplatu, která se sjednává písemnou smlouvou. 
Ve smlouvě může být sjednána i úhrada vynaložených 
nákladů. Autorizovaný inspektor nesmí svoji činnost 
vykonávat u staveb, na kterých se podílel, podílí nebo 
má podílet při jejich přípravě anebo provádění sám nebo 
osoba jemu blízká.

Do funkce autorizovaného inspektora byly dosud 
ministrem pro místní rozvoj jmenovány necelé tři desítky 
osob, z toho ani jedna ze Zlínského kraje.

Poslední dobou je stále častější pořízení tzv. vý-
robků, které plní funkci stavby, tj. zařízení vyrobe-
ných továrním způsobem, která musí být smontována 
či osazena podle pokynů výrobce. Aby takový výrobek 

nevyžadoval ani ohlášení ani stavební povolení, nesmí 
být podsklepen a nesmí sloužit k užívání osobami nebo 
k ustájení zvířat, jinak ohlášení stavebnímu úřadu vyža-
duje. Za určitých podmínek lze výrobek, který plní funkci 
stavby, umístit na základě územního souhlasu, a to pak 
bez ohledu na to, zda splňuje v konkrétním případě 
uvedené podmínky či nikoliv.

U výrobku, který plní funkci stavby, se k ohlášení 
připojuje doklad prokazující shodu jeho vlastností s po-
žadavky na stavby. Pokud nelze takový doklad získat, 
připojí se k ohlášení technická dokumentace výrobce 
nebo dovozce, popřípadě další doklad, z něhož je možné 
ověřit dodržení požadavků na stavby. 

Pokračování příště

Jarmila Šašková
vedoucí Stavebního úřadu Městského úřadu v Hulíně 

Zlaté časy hulínského skautinguDĚNÍ VE MĚSTĚ
Po nedělní mši 30. března zasvěcené P. Jadrníčkovi 

a skautingu v Hulíně se sešli pamětníci i současníci 
v Kaplance, aby si pobesedovali o hulínském skautingu. 
Besedu vedl předseda spolku Bedřich Müller, který přivítal 
i hosta z holešovského Junáka Stanislava Štěpána. Toho 
dne se sešlo jedenáct skautek nebo manželek skautů, 
kteří už žel nejsou mezi námi.

Ty dosud žijící skauty zastupoval kronikář Hulína 
Vlastimil Úlehla, jehož vyprávění si nejenže se zájmem 
všichni poslechli, ale také jej doplnili svými vlastními 
zkušenostmi a vzpomínkami.

V samém úvodu minutou ticha uctili památku těch, 
kteří už s nám i nejsou. Na hřbitově i v Kaplánce už za ně 
svítily svíčky a u hrobu P. Jadrníčka již od předešlého dne 
ležela kytice květin.

Vzpomínalo se na doby trampingu, který neodmys-
litelně patřil k Rajnochovicím. Vzpomínky na letní tábory 
v tamní ozdravovně, kterou založil P. Jadrníček, byly tak živé, 
že oči besedníků při nich doslova omládly. Hulínští skauti 

stavěli 1. etapu tzv. „Útulny“, která dodnes stojí a na níž jsou 
skautské symboly. Kronikář Vl. Úlehla přišel jako vždy na be-
sedu pečlivě připraven. Připomenul, že výstavba zděné bu-
dovy ozdravovny začala v roce 1924 díky spolku Sv. Václava. 
Hovořilo se o neobyčejném charakteru P. Jadrníčka, který byl 
přísný jak na sebe, tak na druhé. Vzpomínky na zahrádku, 
kterou mladí skauti tehdy za skvělého příkladu duchovního 
otce zvelebovali, Vlastík Úlehla podtrhl fotografiemi ze 
svých chlapeckých skautských let. Připomenul, že hlavním 
kuchařem na ozdravovně pro chudé děti byl pan Škopík 
a Bertička Holubová se starala o pořádek... Ty krásné časy 
ovšem skončily a v zájmu obnovení činnosti po válce se 
scházeli v bytě u Smetanů v Jiráskově ulici.

Skauti hned po roku 1945 zajistili přetisk protekto-
rátních známek s Hitlerovou podobiznou na ČSR u pana 
Haltmara, spolumajitele tiskárny Janko a spol., a začali orga-
nizovat „divné tábory“ . První byl v Dědicích u Vyškova ve vo-
jenském opuštěném objektu s velkým rizikem nálezu munice, 
což se podle kronikáře díkybohu obešlo bez následků.
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DĚNÍ VE MĚSTĚ
„První tábor skautů pod vedením P. Jadrníčka byl 

Pustá Polom u Bílovce na severní Moravě na panství 
hraběte Scolberga. To proto, že P. Jarníček začínal jako 
kaplan v Kyjovicích. Tenkrát se nefotografovalo, takže 
dokumentaci z tábora zajistil pozdější akademický malíř 
Eduard Světlík,“ vyprávěl Vlastimil Úlehla, jakoby četl 
z knihy. Rozpomenul se dokonce i na Lumíra Smetanu, 
který po roce 1945 založil skautskou krojovanou kapelu. 
„Byla druhá po proslavené Poštorenské kapele. Při boho-
službách ministrovali kluci v kloboucích na šňůrce, pově-
šených na zádech, jak je nosívala kanadská jízdní policie, 
a místní říkávali „To jsou turečtí legionáři,“ vzpomínal Vl. 
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vydatný pramen. Další tábor, který vylovil kronikář z pa-
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Úlehla. „Tábor byl na břehu nádherné Berounky s písčitou 
pláži a my Hanáci jsme předstírali ve vodě do pasu, že 
umíme plavat. Tábor vedli tehdejší funkconáři Skautu 
MUDr. Karel Průcha, pražský policejní prezident Skála 

a Ing,. Petrů. Po vítězném únoru v roce 1948 byli všichni 
obviněni jako američtí špióni.“

Řeč se stočila i na skautské klubovny v Hulíně. 
Jedna z nich byla právě na Kaplance, další v Žižkově ulici 
U Chytilů, kde vydržela do roku 1939, kdy byl poprvé Junák 
německými úřady zakázán. Po roku 1948 jej zatrhli pro 
změnu komunisté podruhé a potřetí v dobách normali-
zace po 68. roce – po Pražském jaru se na chvíli vzkřísil, 
ale brzy byl umlčen.

Ač následovaly perzekuce, junáci se nenechali odra-
dit. Členové se přesunuli do turistických oddílů.

A opět se vzpomínalo na to, kde všude se scházívali. 
„V roce 1968 byl Junáku přidělen tzv. Likusák v prostoru 
bývalého starého cukrovaru, po jeho odstranění dostali 
k dispozici bývalé sociální zařízení, kterému se říkalo 
„Staveništní zařízení“ a sloužilo nám po dokončení pod-
jezdu na Holešovské ulici. Stávalo před dnešní Burdovou 
hospodou blíže k železniční trati. O toto místo jsme se 
dělili s Pionýrem a po zbourání stavby jsme byli chvilku 
v Pazderově vile. Po roce 1989 si Junák našel střechu nad 
hlavou v obytné budově cukrovaru společně s klubem 
důchodců vedle dnešního Kombyt servisu, kde dnes sídlí 
mladí ochránci přírody.“

A přece jen nakonec ještě pár jmen, které vydoloval 
ze své neuvěřitelné paměti hulínský kronikář V Úlehla: 
„Bohumír Paul promítal v Hulíně první kino pro mládež. 
Bylo to v sále hotelu Beseda a převážně se promítaly 

grotesky s Chaplinem či Laurelem a Hardym. Tam 
za pouhý padesátník chodily hulínské děti v třicá-
tých letech minulého století do kina.

Po smrti náčelníka Antonína Benjamína 
Svojsíka byl zvolen náčelníkem profesor Rudolf 
Plajer z Holešova, který odešel do důchodu 
do Luky nad Medníkem k Jílovému u Prahy, kde 
také zemřel. Na jeho počest byly a jsou každoroč-
ně pořádány pochody z Tesáku do Hostýnských 
vrchů.“

Takový byl skauting v Hulíně, na který 
většina z těch, kteří se dožili dnešních časů, 
vzpomínají jako na zlaté časy svého mládí.

A. Škarpichová
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Pohřební spolek byl pohřben 

Pozvánky

V březnu se sešla v Hulíně Valná hromada 
Pohřebního spolku. Jak v úvodu řekla starostka SDH 
Hulín Jarmila Zapletalová, sešli se, aby se dohodli na další 
činnosti Pohřebního spolku, který má v Hulíně dlouhole-
tou tradici. Byl založen již v roku 1911 a od té doby jako 
jediný na území okresu Kroměříž dál fungoval nepřetržitě 
dosud. „Po roce 1948 se jej snažili představitelé KSČ zrušit, 
ale tím, že jej pod svou hlavičku převzal SDH Hulín, se jeho 
činnost přece jen udržela,“ řekla starostka a připomenula 
stanovy, které v hulínském spolku platí už od války. 
„Budeme se jich držet i dnes,“ vyzvala přítomné.

Letos měl spolek 453 členů, ale rok od roku se v něm 
počet neplatičů zvyšoval. Zatímco v roce 2004 nezaplatil 
členský příspěvek jediný člen, v roce 2005 už to bylo 54 
lidí, v roce 2006 dokonce 68 a za loňský rok nezaplatilo 
celkem 154 členů. „Z toho je vidět, že zájem občanů 
o činnost Pohřebního spolku klesá,“ uvedla J. Zapletalová 
s odkazem na to, že do Spolku již dlouho nikdo nevstoupil 
a členská základna tedy stárne. I to byl důvod, proč se už 
vloni sešel několikrát výbor spolku a řešil tuto situaci. 
Začalo se mluvit dokonce o jeho zrušení, ale přece jen 
ještě předložili členům dvě možnosti. Pokud se členové 
rozhodnou zachovat fungování spolku, bude se muset 
zvolit nový výbor, zejména pokladní spolku. Dalším 
návrhem bylo rozpuštění spolku, které ovšem musí být 
podloženo rozhodnutím, jak naložit s penězi, které jsou 
v pokladně. Buď by se dál přestalo vybírat a zbylé peníze 
by se začaly z účtu vyplácet, nebo se peníze věnují na cha-
ritu, dětem, případně pro jiné účely. Ve hře byla i možnost, 
aby se peníze rozdělily členům. To by ovšem bylo velmi 
složité, protože se neplatila vždy stejná částka a k výplatě 
by toho už moc ani nezbylo. S návrhy předstoupili členové 
výboru před 59 přítomných.

V pokladně Pohřebního spolku zůstalo celkem 
cca 60.000,- Kč. Návrh vyplatit po dvou tisících starším 
členům připadal lidem stejně nespravedlivý jako návrh 
vyplatit tyto prostředky lidem starším 80 let a zbytek 
peněz hasičům. Nemluvě o tom, že hasiči peníze odmítli. 

Přítomní se shodli na tom, že spolek byl založen od po-
čátku na solidaritě a každý musí počítat s tím, že na něj 
peníze nezůstanou.

Nakonec k dohodě došlo. Jednohlasně se přítomní 
dohodli, že Svépomocný spolek pro případ úmrtí v Hulíně 
rozpustí s tím, že příspěvky se již vybírat nebudou a pozů-
stalým se i nadále bude vyplácet tisícikoruna na základě 
členské legitimace a úmrtního listu. Pokud se legitimace 
nenajde, bude stačit úmrtní list. Tomu, kdo již letos 
zaplatil, budou ovšem peníze vráceny. Na druhou stranu 
těm, kteří v minulosti členské příspěvky neplatili, nebude 
vyplaceno nic s poukazem na to, že dlužnou částku již 
nelze doplatit. Spolek ukončí svou činnost dnem, kdy 
bude vyplacena poslední částka a členové o tom budou 
záhy vyrozuměni.

Členy spolku bude zřejmě zajímat informace, že 
pokladní hodiny budou každé první úterý v měsíci po 16 
hodině.

Tak skončil svou existenci jeden z užitečných spolků, 
který založili naši předci. Výplatou poslední tisícikoruny 
některému z členů se navždy uzavře jedna z kapitol 
kroniky spolkové činnosti v Hulíně.

(aš)

Ochránci přírody ČSOP Via Hulín vás zvou v neděli  
27. dubna k Záhlinickým rybníkům na již tradiční jarní 
akci – Vítání ptačího zpěvu. Sejdeme se v 9 hodin před 
hospodou U čápa v Záhlinicích. Uvidíme toho určitě mnoho 
a ještě si i řekneme něco o racku chechtavém, ptáku roku 
2008. Nezapomeňte si vzít dalekohled, svačinku a dobrou 
náladu. Akce je součástí projektu Přírodě OK, který podpo-
ruje Evropský sociální fond a státní rozpočet ČR.

Za ptačím zpěvem
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Vzpomínka na jaro 1945

Cyklistka nedala přednost v jízdě osobnímu vozidlu

V Hulíně byla odcizena
Škoda Octavia

Jsou chvíle, kdy je moudré ohlédnout se za mi-
nulostí. Zvláště, když za životy některých z nás prá-
vě ona udělala navždy tečku. V pondělí 5. května si 
jako každoročně i letos připomeneme výročí osvobo-
zení naší země od útrap 2. světové války. Přijďte se  

v 17 hodin poklonit památce padlých hrdinů u památníku 
na hulínském hřbitově společně s představiteli města. 
Naše další kroky pak povedou k památníku u staré školy 
a nakonec k pomníku nedaleko Břestu.

Nejen že ji okradli, ale málem i přejeli POLICIE

Dne 28. března dopoledne jela osmdesátiletá 
žena na jízdním kole po vedlejší silnici ulice E. Světlíka 
v Hulíně. Když přijížděla na hlavní silnici Záhlinická, pře-
hlédla zleva přijíždějící osobní vozidlo Škoda Felicia. Měla 
mu dát přednost v jízdě, nicméně vjela přímo do jízdní 
dráhy auta a po střetu s ním upadla na vozovku. Utrpěla 
těžké zranění. Šestadvacetiletá řidička Felicie se podro-
bila orientační dechové zkoušce na alkohol, která požití 
alkoholu před jízdou vyloučila. U zraněné cyklistky ne-
mohla být zkouška s ohledem na její zranění provedena. 
Rozhodně je i táto událost mementem zejména pro starší 
občany - cyklisty, kteří mnohdy nerespektují jakákoliv 
silniční pravidla. Jsme toho téměř každodenně svědky. 

Byl 26. březen krátce po poledni. Osmapadesátiletá 
žena šla po Hviezdoslavové ulici směrem k Sokolské, když 
u ní náhle přibrzdilo osobní vozidlo šedé barvy. Podle 
jejího vyjádření šlo pravděpodobně o Škodu Octavia. 
Ve vozidle seděli dva asi třicetiletí muži. Spolujezdec se 
jí skrze otevřené okno auta zeptal na cestu do Koryčan 
a když mu začala vysvětlovat, kudy má jet, a rukama 
ukazovala směr, uchopil ji náhle muž v autě igelito-
vou tašku a kabelku a snažil se je vtáhnout do vozi-
dla. Vozidlo se přitom rychle rozjelo. Řidič se snažil 

z místa odjet, ale napadená žena se nevzdávala a ne-
ustále svoje tašky pevně držela. Vůz už ovšem jel tak 
rychle, že upadla a asi 30 metrů ji za sebou vlekl. Aby 
jí nakonec nevtáhl pod kola a nepřejel, tašky nako-
nec upustila. Vozidlo samozřejmě odjelo i s lupem. 
Žena při loupeži utrpěla zranění, které si nechala ošet-
řit v kroměřížské nemocnici. Odcizením tašek přišla 
o 5.520 Kč, škoda na oblečení dosáhla dalších 1.200 Kč. 
Není třeba raději domýšlet, jaký konec mohl tento ne-
rovný souboj mít. 

Zvláštní kapitolou je pak jízda cyklistů v protisměru a po 
chodnících, kde ohrožují nic netušící chodce.

Doposud neznámý pachatel odcizil v nočních ho-
dinách v Hulíně ze dne 3. na 4. dubna osobní vozidlo 
Škoda Octavia. Vozidlo stálo zaparkované na parkovišti 
v ulici Eduarda Světlíka. Majiteli pachatel způsobil škodu 
ve výši 248.000 Kč.
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Žádost o pomoc při ztotožnění tří mladých mužů

Motorkáři na silnicích 

Na záznamu z kamerového systému jsou tři mladí 
muži, kteří by policii mohli pomoci při objasnění majet-
kového trestného činu, ke kterému došlo dne 17. října 
2007 v Hulíně v prostoru nádraží ČD. Prosíme občany, 
kteří tyto muže nebo alespoň jednoho z nich poznají, aby 
o tom informovali kroměřížské policisty na lince 974 675 
100 -102 nebo na lince 158.

S příchodem jara se na našich silnicích stále častěji 
objevují motocyklisté, kteří si vychutnávají jízdu jako ten 
nejlepší adrenalinový sport. Někteří z nich zapomínají, že čím 
silnější stroj osedlají, tím větší nebezpečí jim hrozí ve chvíli, 
kdy jej nezvládnou. Dne 12. dubna se o tom přesvědčil 

krátce před sedmou hodinou večer šestatřicetiletý muž, který 
v Hulíně řídil motocykl Yamaha a na Skaštické ulici nezvládl 
řízení motocyklu, uvedl jej do smyku a upadl na vozovku. 
Utrpěl přitom středně těžké zranění s dobou léčení asi  
3 měsíce. Na motocyklu vznikla škoda ve výši asi 20.000 Kč.

Říčce Rusavě se blýská na časyEKOLOGIE

Korespondence odboru životního prostředí MěÚ 
Hulín s Povodím Moravy Uherské Hradiště se v po-
slední době točí zejména kolem říčky Rusavy. Koncem 
března obdrželi na MěÚ dopis, v němž ředitel závodu 
v Uherském Hradišti Ing. David Fína informuje o nejno-

vějších záměrech s opravou kamenných zdí v kilometru  
6,000 až 6,385.

K městem požadovanému urychlení stavby zařa-
zené do povodňových škod roku 2006 uvedl, že stavba 
byla připravena již na rok 2007, ale to byl rok, kdy došlo 
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Školní pozemek by měl zcela změnit tvář

k výměně na postu řídících funkcí na ředitelství Povodí 
Moravy. Potěšitelné je, že následná kontrola vedla k ujiš-
tění, že se ledy pohnuly. Nabídky uchazečů o tuto akci 
měly být otevřeny počátkem dubna a nyní by už měla 
být vybrána firma, která tuto stavbu zrealizuje. Podle 
ředitele Ing. Davida Fíny by měly práce proběhnout 
v měsících červen až listopad 2008. Není vyloučeno, že 

vybraný zhotovitel stavby nabídne k dobru i zkrácení 
tohoto termínu. 

Říčce Rusavě, jak se zdá, se přece jen blýská na 
lepší časy a obavy obyvatel, jejichž domy bývají při 
zvýšení hladin řek ohrožené povodní, se snad konečně 
stanou minulostí.

(aš)

Počátkem dubna se na školním pozemku v Hulíně 
sešla docela slušná skupinka lidí. Nechyběli mezi nimi sta-
rosta Hulína Roman Hoza s místostarostou Petrem Polákem, 
ředitelé školy a Kombyt servisu Tomislav Kolařík a Antonín 
Huťka, učitelé Jaroslav Walter a Dana Hozová, kteří ve škole 
vedou ekotýmy, ale ani kompletní osazenstvo odborů život-
ního prostředí a investičně-správního, či zástupce ochránců 
přírody Pavel Šálek a vedoucí školní družiny.

První schůzka na školním pozemku se uskutečnila 
v listopadu 2007. Tehdy byl stanoven záměr regenerovat 
školní zahradu a byly rozděleny první úkoly.

Cílem dubnové schůzky bylo zhodnotit dosud pro-
vedené zásahy a stanovit další postup.

Už dávno bylo vedení radnice trnem v oku to, jak 
školní pozemek vypadá. Ne náhodou dostali pracovníci 
Kombyt servisu jasné zadání: Vymýtit staré a nemocné 
ovocné stromy a keře, odstranit zrezivělý a vysloužilý 
mobiliář a zplanýrovat terén. Dnes už mají úkolů mnohem 
víc a nejen Kombyt servis.

Byly doby, kdy si školáci v rámci pracovního vyučová-
ní – pěstitelských prací – na pozemku pěstovali zeleninu. 
Ta dokonce mohla posloužit i ve školní jídelně. Čerstvě 
utržený salát či koláč s vlastnoručně vypěstovanými ja-
hodami nebyly k zahození, ale časy se holt mění a s nimi 
i hygienická pravidla. Ta jsou v jídelnách jako je ta školní 
jasně dané, a tak výpěstky už zpracovávat nemohou.

Jedním z užitků, které školní pozemek přinášel, 
byla i učebna, v níž toto vyučování probíhalo. Jak plynuly 
roky, budova chátrala a hygienické podmínky se tu čím 
dál zhoršovaly. Vloni sice za pomoci odboru životního 
prostředí školáci založili u objektu arboretum, ale změ-

ny se rodily velmi těžko. Tlak vedení radnice na školu 
i další kompetentní lidi nakonec přinesl své první ovo-
ce. Výsledkem jednání na místě bylo rozdělení úkolů, 
na radních, zastupitelích a vedení školy bude pro změnu 
rozdělení financí.

V souvislosti s výstavbou dálnice se nabízí možnost 
získat kvalitní ornici, která pokryje téměř celou plochu 
pozemku poté, co bude terén vyčištěn od starých dřevin, 
srovnán a připraven. Samozřejmě to bude chtít i nové 
oplocení, vstupní bránu a příjezdovou plochu pro zajištění 
přístupu k jímce na vyvážení, neboť z důvodu nízkého 
spádu terénu nelze objekt letní učebny napojit na měst-
skou kanalizaci. Příjezdová nezpevněná komunikace už 
tedy stačit nebude, protože se prodlouží komunikace 
navazující na stávající příjezdovou plochu za školní jí-
delnou. Ta dosáhne přibližně až k místu, kde je dnes 
vstupní brána do zahrady. V nejvzdálenější části pozemku 
směrem k jídelně se vytvoří prostor pro pěstírnu rostlin-
ného materiálu, který bude užívat Kombyt servis, s. r. o. 
Směrem k trati za ním bude vybudována relaxační plocha 
s pískovištěm a mobiliářem pro děti školní družiny a zbytek 
plochy bude sloužit především jako školní pozemek pro 
výuku. Jeho součástí bude nově založený ovocný sad, 
v jehož blízkosti by měla stát pergola, která poslouží jako 
místo k odpočinku dětí i jako ochrana před neodbytným 
sluníčkem. V zadní části pozemku za stávající budovou by 
mělo podle představ ochranářů přírody vzniknout jezírko. 
Významné změny by se měla dočkat i stávající budova 
s učebnou, která bude útočištěm mladých hulínských 
ochránců přírody, jejichž podmínky ve stávající klubovně 
už nejsou důstojné. Do budovy bude přivedeno teplo, což 



Hulíňan     4/2008

12

EKOLOGIE
bude úkol pro společnost SATE Hulín, budou zde vyměněna 
okna a vybuduje se zde i sociální zařízení, které nahradí 
nynější zcela nevyužitý sklep. Budova časem dostane 
i novou fasádu a konečně to v ní začne žít.

Představa těch, kteří se tímto projektem zabývají, je 
mnohem podrobnější. My jsme se snažili popsat záměr, 
který by se konečně stal svědectvím hodným dobrého 
hospodáře. 

Nakonec přidejme k dobru ještě jednu zajímavou 
informaci. Na místě mezi chodníkem podél břehu řeky 

Rusavy a plotem školního pozemku by mělo být v následu-
jícím roce vybudováno hřiště pro větší děti. Je to pozemek 
města a jeho skutečná podoba zatím není zcela jasná, ale 
mělo by to být hřiště, které bude sloužit veřejnosti. Není 
vyloučeno (a vše bude záviset na tom, zda se podaří najít 
finanční prostředky), že by tu mohly mít děti horolezeckou 
stěnu, která v Hulíně zatím chybí a hlavně starší děti po ní 
prahnou. Na takovéto detaily už počátkem dubna nedošlo. 
Odbor životního prostředí již stačil zpracovat výsledky 
pátečního jednání do písemné podoby a doplnil i mapové 

schéma navrhované funkční podoby školního pozemku. 
V současnosti jej rozeslal všem zainteresovaným stra-
nám k připomínkování. Jakmile budou k materiálu 
připomínky, doplní jej a výsledek předloží Radě města 
jako záměr k posouzení, potažmo ke schválení. Jisté 
je, že o postupu prací a dalších záměrech vás budeme 
průběžně informovat.

Další úkoly byly rozdány. Zůstává věřit, že se 
jich všichni zainteresovaní zhostí se stejným elánem, 
s jakým se vedení radnice na podzim roku 2007 
do regenerace školního pozemku pustilo.

A. Škarpichová

Potřebujete kvalitní ornici?

V souvislosti s výstavbou dálnice má město možnost 
pro občany Hulína získat skrytou ornici. Písemné poža-
davky zájemců o ornici odbor životního prostředí posoudí 
a zaeviduje, souhlas k odběru bude vydán až v době, kdy 
se bude skrývka provádět.

Požadavky je třeba konkretizovat, což znamená 
určit pozemek, na který hodláte ornici použít. Je třeba 
uvést, v jakém vlastnictví pozemek je, pokud je vlastníkem 
jiná osoba, je potřebný souhlas skutečného vlastníka. 
Kromě parcelního čísla bude ideální doložit i kopii z kata-
strální mapy s vyznačením příslušné parcely.

Je třeba určit požadované množství ornice, 
ale také důvody a účel. Nezapomeňte samozřejmě uvést 
svou adresu a telefonické kontakty. 

Na odboru životního prostředí nebo na příslušných 
webových stránkách města najdete formulář nazvaný 
„žádost o ornici“. Připomeňme, že ornice může být 
použita pouze na rekultivaci a rozprostřít ji lze jen na ze-
mědělskou půdu. Tyto plochy nesmí být v rámci platné 
územně plánovací dokumentace určeny k zástavbě.

Ornice získaná přímo ze stavby je zcela zdar-
ma, ale pozor! Případná nakládka ornice z mezidepo-
nie a její odvoz na místo určení budou zpoplatněny 
podle běžných sazeb.

Vyplněný formulář je třeba odevzdat přímo 
na odboru životního prostředí MěÚ nebo na podatelně 
MěÚ nejpozději do 1. května.

Rozhodujícím podkladem pro získání ornice 
bude „Souhlas k odběru ornice“, který žadateli vydá 
odbor životního prostředí MěÚ Hulín. 
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Vzpomínka na Bohumíra Rozehnala

Počátkem dubna mohli pozorní čtenáři sledovat 

dobrodružný let dvou českých pilotů na půl století sta-

rém letadle typu L 200 – Morava nad severním pólem, 

který skončil nevídaným úspěchem. Tímto letem chtěli 

připomenout blížící se 90. výročí vzniku českosloven-

ského letectva.
Není bez zajímavosti, že na vývoji této tenkráte 

moderní složky naší armády se po 1. světové válce po-

dílelo také několik našich spoluobčanů. Jedním z nich 

byl Bohumír Rozehnal, který se narodil 1. dubna 1903 

v Hulíně. Jeho slibná kariéra v tomto pro mladé muže 

atraktivním povolání skončila bohužel tragicky. Bylo mu 

tehdy necelých 22 let. Podle archivních pramenů se tato 

tragédie popisovala takto:

V pátek 6. února 1925 odstartovala za jasné-

ho počasí z olomouckého letiště skupina tří letadel  
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k průzkumnému letu, který měl zajistit možnost nou-
zového přistání v okolí Prostějova, Vyškova, Kojetína a 
Kroměříže. Úkol spočíval ve fotografování vhodných míst 
– v případě Kroměříže zřejmě plochy nynějšího letiště „Na 
hrázi“. Desátník Bohumír Rozehnal, který pilotoval leta-
dlo typu Šmolík – Š 1.28, při plnění tohoto úkolu spolu 
s nadporučíkem Františkem Filipem se dostal s letounem 
do malé výšky nad městem. Ztratil rychlost a stroj se stal 
neovladatelným. Pilot se snad ještě ve snaze o nouzové 
přistání klouzavým letem dostal do volného prostoru za 
posledními domky vedle Stoličkovy ulice. Křídlem však 
zavadil o střechu jednoho z posledních domků a zřítil se 
přímo do ulice. Po pádu se letadlo ihned vzňalo.

Pilot B. Rozehnal v jeho troskách zahynul, nadpo-
ručík F. Filip byl těžce popálen a měl proraženou lebku. 
Přesto ještě, byť přerušovaně, stačil podat vysvětlení 
této nehody. Byl převezen do vojenské nemocnice, ale 
zakrátko upadl do kómatu a ještě týž den zemřel.

V neděli 8. února 1925 se konal pohřeb obou tra-
gicky zemřelých letců se všemi vojenskými poctami. 
Rakev s nadporučíkem Filipem pak byla převezena na 

nádraží, uložena do vagónu a transportována do Tábora. 
Pozůstatky desátníka Rozehnala byly uloženy do hrobu na 
kroměřížském hřbitově. Pohřby proběhly za velké účasti 
občanů i vojenské posádky 3. pěšího pluku z Kroměříže 
a početné delegace vojínů – letců 2. leteckého pluku 
z Olomouce a důstojnického sboru téhož útvaru.

A nakonec ještě jeden dovětek:
Krátce po pádu letadla projevil velkou osobní sta-

tečnost kroměřížský občan, železničář Antonín Kolbinger, 
který tenkrát bydlel nedaleko místa havárie. S nasazením 
života vyprostil z trosek hořícího vraku těžce zraněného 
nadporučíka Filipa a umožnil mu tak vypovídat o příčině 
neštěstí. Sám záchrance se přitom popálil na rukou a za 
svůj čin pak obdržel čestné uznání od Ministerstva národ-
ní obrany. Jde o dědečka nám dobře známého Dalibora 
Kolbingera, amatérského archeologa s profesionálními 
vědomostmi.

Tolik k události, na niž by se nemělo zapomenout, 
neboť i ona je součástí bohaté historie našeho města

Vlastimil Úlehla 

Má pivovar v Záhlinicích naději na vzkřísení? 

Možná ještě nevíte, že pivovar v Záhlinicích opět 
ožije. Objekt koupila firma RAVEN TRADING, která s ním 
má docela zajímavé plány, ale o nich až v příštím čísle 
Hulíňanu. Pro tuto chvíli nabízíme alespoň pár slov  
o tom, jak pro záhlinický pivovar vytvořil v roce 1896 jeden 
z předních českých malířů Mikoláš Aleš reklamní plakát, 
který si u něj akciový pivovar v Záhlinicích objednal.

Mikoláš Aleš vyobrazil na plakátě tři postavy. 
Hanácký pár sedící na lavici, před nímž stojí statný Hanák 
v dlouhém plášti se sklenicí piva v pravé ruce, druhou vy-
bízí k pití. Sud piva na zemi a dekorativně vyrůstající klas 
ječmene mají přímou souvislost s nápisem, který Aleš na-
psal s hravým ornamentem. Nahoře je červeně zbarvený 
text „Akciový pivovar Záhlinice“ a dole je napsáno modře: 
„Dej nám Pán Bůh zdraví v tom hanáckém kraji.“

Obraz olejem vymaloval V. Bartoněk.
Záhliničtí byli s provedením plakátu spokojeni, což 

vyjádřili i dopisem, který autorovi napsali 24. března 
téhož roku – v roce 1896:

„Slovutný pane! Za krásné provedení našich reklam-
ních návěstí, jež zůstanou závodu našemu vždy krásnou 
vzpomínkou a chloubou, že i Vy, slovutný pane, k rozkvětu 
závodu našeho jste prací svojí tak platně přispěl, račte při-
jmouti spolu s díkem naším srdečným v příloze v hotovosti 
obnos 200 zl. Poroučíme se Vám co nejuctivěji a znamená-
me v úctě úplně Vaší Slovutnosti oddaní Rolnický akciový 
pivovar v Záhlinicích, Antonín Skopalík, předseda.“

Mikoláš Aleš dal z honoráře 140 zl. V. Bartoňkovi, 
sobě ponechal ostatní, jak si poznamenal ve svém 
kalendáři.
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Mistr byl dopisem potěšen, neboť takových uzna-

lých dopisů od svých objednatelů v životě mnoho neobdr-
žel. Za tři neděle mu zaslal Hanácký pivovar ještě soudek 
piva „ku posouzení prvního piva na Moravě, vařeného 
parou, k jehož reklamě jste sám znamenitým výkonem 
nejhlavnějšího úkolu přispěl.“

Originál plakátu je dnes v majetku přerovského pivo-
varu, do jehož správy akciový pivovar v Záhlinicích přešel.

Dvacátého sedmého března 1920 byl projednán 
prodej pivovaru a sladovny se vším příslušenstvím za 
2.200.000,- Kč a převzaty i dluhy v obnosu asi 1 milion Kč. 
Za jednu akcii se potom vyplácelo 1.700,- Kč. Nominální 
cena akcie byla 500,- Kč. Přerovský pivovar získal plakát 
za 2 bečky piva. Zařízení pivovaru, kotle a stroje, prodal 
Přerov do tehdejší Jugoslávie.

Budeme se moct ještě někdy napít piva, které se 
uvaří v Záhlinicích? Je pravda, že se tu bude vařit pro 
fajnšmekry kvasnicové pivo, nebo jsou to jen babské 
povídačky? Počkejte si na příští číslo Hulíňanu.

Literární soutěž ŠKOLA
„Krásy rodné Moravy“, to je téma literární 

a výtvarné soutěže vyhlášené Zlínským krajem, 
do které se zapojili i žáci hulínské základní školy. 
Jak budou úspěšní se jistě brzy dozvíme, teď alespoň 
ochutnávka v podobě ukázek ze soutěžních prací.

Eva Balcárková - žákyně 9. B:
Lidé již odpradávna snili o tom, že budou plachtit 

oblohou volní jako ptáci. Mnohým se tento sen alespoň 
částečně splnil pomocí letadel nebo jiných létajících stro-
jů, avšak ani ti se nemohou jen tak, kdykoliv chtějí, zbavit 
zemské tíže a proletět nad okolní krajinou. Pojďme si teď 
alespoň na chvíli představit, že se nám tento sen splnil.

Najednou máte schopnost létat, ale co s ní? 
Představte si, že se jednoho krásného slunečného dne 

probudíte a zjistíte, že tuto schopnost máte. Kdyby 
záleželo na mně, určitě bych se proletěla někde po okolí 
a navštívila například Hanácké Athény, tedy Kroměříž 
s její nádhernou Květnou zahradou francouzského stylu 
a anglickou Podzámeckou zahradou, které z oblohy 
září jako… no jako spousta pestrobarevných květi-
nek, měnících se spolu s ročním obdobím. Nesmíme 
zapomenout ani na krásný arcibiskupský zámek s jeho 
proslulou galerií, který je spolu se zahradami zařazen 
mezi památky UNESCO.

Přeletíme nad třpytivou řekou Moravou a pokraču-
jeme dál, směrem na Zlín. Již z dálky je vidět mohutná 
budova Baťova závodu. Když se přiblížíme ještě o něco 
víc, rozpoznáme i menší červené domečky z neomítaných 
cihel. Zlín už je skoro za námi, když spatříme spoustu 
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klecí, pavilonů, menších rybníčků a uprostřed toho všeho 
pohádkový zámek Lešná, který kolem sebe postupně 
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Stromy jsou živými svědky času. Byly mnoha bás-
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Nejen proto, aby si oddechl, ale také aby setrval v tichém 
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Mgr. Ilona Herodesová

 Už jen dodejme, že tyto práce hulínských školáků 
jsou tím nejvěrnějším zrcadlem jejich vztahu ke všemu 
živému a krásnému. Jsou také reflexí jejich snažení zapsat 
se mezi školy, které si zaslouží pyšný titul „Ekoškola“.
Z prací žáků jsme pro vás tentokrát vybrali:
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Planeta Země očima školáků

Krásy rodné Moravy

BRATR STROM
Duby, buky, jasany, 
vidím školky s platany.
Také smrky, zimostrázy, 
co vydrží i velké mrazy.

Já však píši lípě slasti, 
vždyť převzácná je naší vlasti. 
Lípa náš národní je strom, 
to potvrdí vám blesk i hrom.

Lípo, tvé krásné listy, 
mají tvar srdce.
V tom jsem si jistý!
Jsi krásná, velká a košatá.

Tvůj pyl se rozlétá po širém kraji, 
Všichni ho velmi dobře znají.

Chci ti jen říct, že si tě vážím.
Tvým přáním půjdu vstříc, 
alespoň se o to snažím.

David Šudoma, 8. B

SMRK
Smrk si klidně v lese stojí, 
motorové pily se ale bojí.
Když uslyšíš známý zvuk, 
nezašumí ani muk.

Pavel Hušek, 7. B

V projektu výtvarné výchovy si žáci II. stupně připo-
mněli svátek planety Země, která jediná ze všech planet 
umožňuje existenci života lidí, živočichů a rostlin.

Žáci malovali, kreslili, tvořili koláže a jiné tech-
niky. Nemalou měrou se na tvorbě projektu, do nějž 
byla včleněna hlavně enviromentální a multikulturní 
výchova, podílela i studentka 3. ročníku UP Olomouc 
Lenka Sklenářová. 

Rádi bychom touto cestou poděkovali za finanční 
příspěvek na zakoupení výtvarného materiálu panu Ing. 
Luďkovi Černockému.

Mgr. Ilona Herodesová

Krajský úřad Zlínského kraje, odbor školství, mládeže 
a tělovýchovy vyhlásil výtvarnou a literární soutěž pod 
názvem „Krásy rodné Moravy“.

Každá škola měla možnost zaslat pouze jednu lite-
rární a jednu výtvarnou práci. V naší škole se této soutěže 
zúčastnili žáci 8. A, 8. B, 9. A a 9. B třídy. Z výtvarných prací 

byla zaslána práce Světlany Frolichové z 8. A (2. strana obál-
ky). Vytvořila kolekci maleb na kalendář. Z literárních prací 
byla vybrána práce Evy Balcárkové z 9. B (strana 15) třídy. 
Práce budou vyhodnoceny koncem dubna a naše čtenáře  
o tom, jak naši žáci dopadli, budeme včas informovat. 

Mgr. Ilona Herodesová
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Družináři v Hipocentru 

Poslední štací okresní kolo

Prokopali se do Hulína

Na zelený čtvrtek 20. března děti školní družiny na-
vštívily Hipocentrum Koryčany. I přes aprílové počasí se 
výlet vydařil a všichni byli spokojeni, domů se vrátili plni 
nových zážitků. Děti měly možnost vidět například ukáz-
ky westernové jízdy, akrobacie a skoků přes hořící pře-
kážky. Prohlédly si také stáje, dozvěděly se spoustu pro 

ně zatím neznámých informací o chovu koní a péči o ně. 
Nepřízeň počasí alespoň částečně vylepšil grilovaný 
špekáček a samozřejmě ochota a milé chování pra-
covníků Hipocentra. Už nyní se všichni těší na další 
zajímavý výlet.

Vychovatelky ŠD

Na den 25. února se hulínští žáci těšili. Byl to den, kdy se zúčastnili okrskového kola ve vybíjené PREVENTAN CUP 
v Bystřici pod Hostýnem.  Chlapci pátých tříd vybojovali pěkné třetí místo a postoupili do okresního kola, které se 
konalo 13. března v Holešově. Chlapci podali výborný sportovní výkon a dobře reprezentovali naši školu. Na umístění 
na prvním místě však nedosáhli, a proto nepostoupili do krajského kola. Snad příště.

Naši fotbalisté mají za sebou Okrskové kolo fotbalového turnaje McDonald‘s cup. Družstva mladších i starších 
žáků obsadila 2. místo, ovšem do okresního kola, které bude v Hulíně 6. května, postupují jen starší žáci.

KLUBÍČKO

Den dětí aneb víkend plný her, soutěží a taškařic (nejen pro děti)
Opět se sejdeme na koupališti

Je to k nevíře, ale Den dětí se opět blíží. Přípravy 
vrcholí a ti, kteří jste si loni tohoto dne spolu s dětmi 
pěkně užili, pozorně čtěte! 

To, že když si děti hrají, nezlobí, už víme, a tak místní 
organizace, sdružení ve městě  a město Hulín daly hlavy 
dohromady a vytvořily víkendový maratón her a soutěží 
pro malé i velké.

Oslavy dne dětí vypuknou v pátek odpoledne 
30. května hodinou pravdy, kdy si budou děti moci vy-
zkoušet svou obratnost, rychlost a zručnost v netradičních 
disciplínách. Na prostranství před koupalištěm budou 
pro milovníky koní připraveny projížďky za symbolické 
vstupné – krajíc chleba nebo tvrdý rohlík. Před DPS bude 
vystavena chlouba místní organizace hasičů – požární 
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Děti a psi

stříkačka, kterou si děti mohou nejen prohlédnout, ale 
i nahlédnout do jejích útrob. Třešinkou na dortu bude 
projížďka po městě.

V 18 hodin začne na místním koupališti diskotéka 
pro všechny věkové kategorie. Mladí hasiči ze Záhlinic se 
pochlubí sehraností svého týmu při požárním cvičení, 
Čerchmanti připravují ranec originálních her a soutěží. A co 
bude následovat? No přece táborák spojený s opékáním 
špekáčků, které je třeba zajistit předem, neboť pořadatelé 
chtějí překonat loňský rekord. Tehdy se u táboráku opeklo 
630 buřtů, nepočítaje ty, co skončily v ohni. Aby nezůstalo 
jen u opékání, zveme všechny, kteří vlastní kytary a mají 
rádi trampské písně. Vezměte kytaru s sebou! Jsme hraví 
a určitě se lehce sladíme na jednom tónu. Závěr večera 
bude tvořit vystoupení metačů ohně.

Sobotní den se ponese ve znamení Hulínského 
vandráčka. Kdo by nevěděl, že je to pochod pro rodiče 
s dětmi, který v letošním roce bude již dvaadvacátý? 
K Vandráčku neodmyslitelně patří rybářské závody a neji-
nak tomu bude i letos, a tak si všichni vandrovníci mohou 
pochutnat na rybích specialitách. Dospělí si užijí i výhody 
pochutnat si na dobře chlazeném moku. O hudební kulisu 
se postarají místní skupiny, které svým vystoupením 
rozparádí hlavně malé posluchače.

Na sobotu odpoledne připravuje Kulturní klub 
v letním kině pro děti zábavné odpoledne s pohádkou, 
která pobaví a poučí i ty nejnáročnější diváky.

A tak si už jen nezapomeňte zaškrtnout v diáři dva 
poslední květnové dny. Budou to HULÍNSKÉ DNY DĚTÍ.

Člověk a pes – přesněji děti a psi – to je spojení, 
kterému se těsné pouto nedá upřít. Ne všem dětem je 
přáno vlastnit čtyřnohého kamaráda a už vůbec ne všem se 
podaří nahlédnout do prostor cvičiště policejních psů. Díky 
Středisku volného času v Hulíně a Radku Fuksovi se to hrst-
ce hulínských dětí podařilo o jarních prázdninách. Zavítaly 
do prostor cvičiště policejních psů v Dobroticích u Holešova 
a moc se jim tam líbilo. Nejen že se seznámily s výcvi-
kem na slovo vzatých odborníků, ale mohly si na pejsky 
i sáhnout, pomazlit se s jejich štěňátky. Nejzajímavějším 
snad bylo poznání, že když je pes dobře veden a když se 
s člověkem vzájemně respektují, hranice vymezující pocit 
strachu se na obou stranách stírá.

Výlet se vydařil a děti se vracely domů plné dojmů. 
Ředitelce SVČ kladly děti na srdce, aby ještě jednou pánům 
policistům za ně poděkovala, a tak vznikl dopis, z něhož 
tentokrát citujeme: „Vážený pane Lasíku, dovolte nám, 
abychom Vám touto cestou poděkovali za krásný a naučný 
výlet mezi psovody a služební psy do Vašeho výcvikového 
střediska v Dobroticích.

Pro mnohé děti to byl životní zážitek. Procházet 
se mezi desítkami ostrých psů, být přítomen při ukázce 
výcviku a zadržení narušitele v terénu se stalo mnohým 

dětem poprvé. Třešinkou na dortu bylo mazlení se a kr-
mení psích miminek.

Jako dík za tento poznávací výlet, který zprostředko-
val pan Radek Fuksa, Vám zasíláme fotografie a výtvarné 
práce dětí, které se akce zúčastnily. Věříme, že tato akce 
nebyla ojedinělá.

V Hulíně, 19. března 2008.
S pozdravem Milada Jurčíková, ředitelka SVČ Hulín.     
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Sobotní den se ponese ve znamení Hulínského 
vandráčka. Kdo by nevěděl, že je to pochod pro rodiče 
s dětmi, který v letošním roce bude již dvaadvacátý? 
K Vandráčku neodmyslitelně patří rybářské závody a neji-
nak tomu bude i letos, a tak si všichni vandrovníci mohou 
pochutnat na rybích specialitách. Dospělí si užijí i výhody 
pochutnat si na dobře chlazeném moku. O hudební kulisu 
se postarají místní skupiny, které svým vystoupením 
rozparádí hlavně malé posluchače.

Na sobotu odpoledne připravuje Kulturní klub 
v letním kině pro děti zábavné odpoledne s pohádkou, 
která pobaví a poučí i ty nejnáročnější diváky.

A tak si už jen nezapomeňte zaškrtnout v diáři dva 
poslední květnové dny. Budou to HULÍNSKÉ DNY DĚTÍ.

Člověk a pes – přesněji děti a psi – to je spojení, 
kterému se těsné pouto nedá upřít. Ne všem dětem je 
přáno vlastnit čtyřnohého kamaráda a už vůbec ne všem se 
podaří nahlédnout do prostor cvičiště policejních psů. Díky 
Středisku volného času v Hulíně a Radku Fuksovi se to hrst-
ce hulínských dětí podařilo o jarních prázdninách. Zavítaly 
do prostor cvičiště policejních psů v Dobroticích u Holešova 
a moc se jim tam líbilo. Nejen že se seznámily s výcvi-
kem na slovo vzatých odborníků, ale mohly si na pejsky 
i sáhnout, pomazlit se s jejich štěňátky. Nejzajímavějším 
snad bylo poznání, že když je pes dobře veden a když se 
s člověkem vzájemně respektují, hranice vymezující pocit 
strachu se na obou stranách stírá.

Výlet se vydařil a děti se vracely domů plné dojmů. 
Ředitelce SVČ kladly děti na srdce, aby ještě jednou pánům 
policistům za ně poděkovala, a tak vznikl dopis, z něhož 
tentokrát citujeme: „Vážený pane Lasíku, dovolte nám, 
abychom Vám touto cestou poděkovali za krásný a naučný 
výlet mezi psovody a služební psy do Vašeho výcvikového 
střediska v Dobroticích.

Pro mnohé děti to byl životní zážitek. Procházet 
se mezi desítkami ostrých psů, být přítomen při ukázce 
výcviku a zadržení narušitele v terénu se stalo mnohým 

dětem poprvé. Třešinkou na dortu bylo mazlení se a kr-
mení psích miminek.

Jako dík za tento poznávací výlet, který zprostředko-
val pan Radek Fuksa, Vám zasíláme fotografie a výtvarné 
práce dětí, které se akce zúčastnily. Věříme, že tato akce 
nebyla ojedinělá.

V Hulíně, 19. března 2008.
S pozdravem Milada Jurčíková, ředitelka SVČ Hulín.     
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KLUBÍČKO

Letní prázdniny přede dveřmi

I pro letošní velké prázdniny připravuje Středisko 
pro volný čas neboli Klubíčko řadu aktivit nejen pro děti, 
ale i jejich starší příbuzné.

Na děti 1. – 5. tříd čeká týdenní pobyt v Hostýnských 
vrších. Tábor, který bude ve znamení celotáborové hry, je 
prošpikován tajemnými výpravami, originálními soutě-
žemi, pro děvčata jsou připravené rukodělky z přírodní-
ho materiálu, batikování, ale i vaření na otevřeném ohni. 
Všichni budou mít příležitost prokázat své sportovní 
srdce v netradiční olympiádě.

Je připraveno mnoho atraktivních her, ale nebude 
chybět ani karneval, branný závod, volba táborové Miss 
a jiné zajímavé chvíle. Tábor bude hned na začátku 
prázdnin od 30. 6. do 5. 7. 2008 a lze počítat s cenou 
1790 Kč.

Bližší informace i přihlášky získáte denně v SVČ 
nebo na tel. čísle 573 350 127.

n  n  n

Středisko pro volný čas nezapomíná ani na děti, 
které zatím nezvládají odloučení od maminek. Proto 
„Klubíčko“ pro ně připravilo hned dva příměstské 
tábory.

První se bude konat v termínu od 7. do 11. červen-
ce, druhý od 18. do 22.srpna.

Spolu s dětmi chceme poznávat krásy našeho 
mikroregionu, užít si vody, vytvořit něco vlastníma 
rukama a hlavně užít si prázdniny v kolektivu nových 
i starých kamarádů.

Přivítáme také účast dětí, které začnou v novém 
školním roce navštěvovat 1. třídu ZŠ.

n  n  n

Tradice je tradice – řekli si vedoucí mladých 
rybářů, a proto i na letošní rok připravili rybářské 
soustředění, které má velký ohlas zejména u chlapců. 

Koná se pravidelně na přelomu července a srpna již 
16 let. Mladí rybáři z Hulína a blízkého okolí mají tedy 
možnost přihlásit se už nyní na toto specifické soustře-
dění. Jedinou podmínkou je, aby uchazeč o něj vlastnil 
rybářský lístek.

n  n  n

Připomínáme náš HIT LÉTA 2008 - ZAOSTROG
Ozdravný pobyt pro rodiny, seniory a všechny, 

kteří milují krásy Chorvatska. Pojeďte s SVČ do letoviska 
Zaostrog, které leží zhruba na půli cesty mezi Splitem 
a Dubrovníkem. 

Stará část městečka se rozprostírá pod strmými 
svahy pohoří Biokovo, moderní část byla vybudována 
u pobřeží lemovaném Jadranskou magistrálou. Centrem 
prochází promenáda s palmami a piniemi. Děti se zabaví 
i díky bohaté nabídce plážové herny, na dospělé čekají 
restaurace, pizzerie s živou hudbou a diskotékou pod 
širým nebem. Pobřeží je nízké, pozvolně se svažující 
do vody, pláže jsou oblázkové a písečné. Okolí Zaostrogu 
pokrývají borové lesy a olivové háje. Kemp VITER se 
nachází v centru Zaostrogu asi 30 metrů od pláže.

(jednotná pro děti i dospělé) a je v ní zahrnuta 
doprava, pojištění CK proti úpadku a služby de-

 

Přihlášky a informace obdržíte denně v SVČ, nebo 
na tel. čísle 573 350 127

Zájem o tuto akci je značný, proto upozorňujeme 
na omezenou kapacitu autobusu!

Nezapomeňte, že zájezd s námi může být i vhod-
ným dárkem k narozeninám.
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ZUŠ

Hulínské děti vystavují v Bystřici

Akordeony opět bodovaly

V sálech bystřického zámku se prezentují i hulínské 
děti. S výtvarnými pracemi, které připravili pod vedením 
učitelky Dany Naučové, seznamují širokou diváckou veřej-
nost již od 4. dubna, kdy byla zahájena Okresní přehlídka 
ZUŠ, která potrvá do 20. března. 

Mottem expozice je pohádkové téma. Zapojily se 
do něj všechny děti výtvarného oboru a už dnes můžeme 
prozradit, že v Bystřici pod Hostýnem získaly tři ocenění. 

Kolekce, v níž je zastoupena malba a keramika, rozhodně 
stojí za vidění.

Pokud se vám nepodaří zajet si do Bystřice pod 
Hostýnem, nezoufejte, neboť naši mladí výtvarníci jsou 
připraveni představit ji také hulínskému divákovi. Jak 
slíbila učitelka výtvarného odboru Dana Naučová, bude 
to ještě dříve, než skončí školní rok. Věřte, že se máme 
na co těšit. 

Žákyně hulínské ZUŠ postoupily z Okresního kola ná-
rodní soutěže ZUŠ komorní hra akordeonů vyhlašované 
Ministerstvem školství a tělovýchovy do krajského kola, 
které se konalo 27. března v Rožnově pod Radhoštěm. I ten-
tokrát se děvčata, která dosahují pod vedením učitelky Ivony 
Sedláčkové vynikajících výsledků, umístila na předních mís-
tech. Akordeonistka Kristýna Jurčová získala 1. místo ve dru-
hé kategorii a akordeonové trio Kristýna Jurčová, Andrea 
Stárková a Eva Šafaříková obsadilo v kategorii I. A 2. místo. 
I tentokrát jim k vynikajícímu umístění blahopřejeme. 

Zápis do ZUŠ Hulín bude 20. května 2008 od 
15 - 17 hodin.

Ohlédnutí za Velikonocemi PŘEDŠKOLÁCI

Osmnáctý březen byl pro děti naší Mateřské školy 
E. Světlíka výjimečným. Do všech tříd jsme si pozvali 
rodinné příslušníky našich dětí, aby si společně vytvořili 
velikonoční dekorace a připomenuli si některé tradice, 
které k tomuto období roku patří.

Ve třídách vládla pohoda a odevšad se ozýval smích. 
Pod rukama tvůrců vznikali postupně zajíčci ze slámy 
s bříškem, které tvořila kraslice vyrobená dětmi. Došlo 

i na proutěné dekorace zdobené stuhami a ptáčkem 
vyrobeným z vyfouklého vajíčka, a také košíčky na ke-
límky s obilím. V nich byli zapíchnutí motýlci vyrobení 
z drátků a slupovacích barev na sklo. Děti odcházely 
domů s krásnými výrobky a s radostí oznamovaly, kde si 
je doma vystaví. Radost násobilo očekávání svátků jara 
a koledování spojeného s nadělováním.

Andrea Hradilová
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PŘEDŠKOLÁCI

Pohádková školka

Povídání ve školce

Pohádková školka – to je název, který jsme dali naší 
mateřské škole ve čtvrtek 3. dubna. To byl den, kdy naši MŠ 
E. Světlíka navštívily děti, které se od září letošního roku 
mají stát novými předškoláky. Na této důležité cestě je 
doprovázeli rodiče a sourozenci. Vždyť nástup do mateřské 
školy je významným mezníkem v životě dítěte. Zásadně se 
mění jeho každodenní režim, setkává se zde s novými do-
spělými partnery, poznává nové kamarády z řad dětí. Proto 
jsme se rozhodli, že pomůžeme dětem tento rozhodující 
okamžik usnadnit. Ještě před zápisem se mohli rodiče 
s dětmi seznámit s učitelkami i novým prostředím.

Hosty jsme přivítaly ve třídě Koťátek, kde si nejprve po-
hrály. Zatímco si hrály, paní ředitelka Šumická se pozdravila 
s maminkami a přiblížila jim základní údaje o mateřské škole. 
Poté jsme se přemístili do třídy Broučků, kde byla připravena 
pohádková představení, která dětem zahrály paní učitelky. 
Rozloučili jsme se společnou písničkou za doprovodu malé 
učitelské kapely. Nechyběly ani dárečky a sladká odměna 
pro každého účastníka této pohádkové cesty.

Věříme, že tato akce splnila svůj účel a zanechala u dětí 
i rodičů hezký pocit z příjemně stráveného odpoledne.

Andrea Hradilová

Desátý duben byl pro mnohé tří- a čtyřleté děti 
v Hulíně velkým dnem. Poprvé se staly veledůležitými 
osobami jak pro maminky, tak pro paní učitelky. Přišly se 
zapsat do školky a to se přece jen nestává každý den.

Ještě než se k tomuto kroku rodiče rozhodli, přišli 
se do MŠ Družba podívat. Většina z těch, kteří už dítě 
mají, školku důvěrně znali, ale jejich nejmenší členové 
rodiny se s ní jen seznamovali. Prošli si všechny třídy, 
na všechno si mohli sáhnout a vše vyzkoušet. Až poté přišly 
děti v doprovodu rodičů a mnohdy i starších či mladších 
sourozenců k zápisu.

U ředitelky MŠ Věry Zlámalové toho odpoledne 
svítilo nejen sluníčko, ale i balíčky s dobrotami, které 
pro ně připravila hodná paní Jiřina Skříčková z Jitřenky. 
Nejenže kornoutky naplnila bonbóny, ale je i hezky 
svázala a pomalovala. Zatímco paní učitelky zaměřené 
na logopedii loudily z dětí různé věty, aby poznaly, 
které z nich mají naději stát se jejich klienty, paní 
ředitelka si s každým hezky popovídala. Mámy a tá-
tové měli zatím plné ruce práce, protože bylo třeba 
vyplnit tiskopisy potřebné k zápisu. Bylo hodně 
otázek a na všechny došlo v pohodě a bez spěchu, 
ačkoliv se přišlo toho dne zapsat 25 dětí. 

Dozvěděli jsme se, že pokud jsou maminky na ma-
teřské dovolené, tří- až čtyřleté dítě může od září do školky 
jen na čtyři hodiny Děti do tří let sem mohou pouze 
na pět dnů v měsíci, ale jakmile dovrší čtyři roky, mohou 
maminky do práce a dítě tu se svými novými kamarády 
a paní učitelkami prožijí už takřka celý den. 

Kapacita mateřské školy Družba je 90 dětí a podle 
slov ředitelky Věry Zlámalové vše nasvědčuje tomu, že 
budou letos obsazení. I v Hulíně se ukázalo, že dětí přibývá, 
a to je jen dobře.

Škarpichová 
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KULTURA

Okno
do knihovny

NOC S ANDERSENEM
Už poosmé spojily své síly knihovny, školy, ústavy 

sociální péče, domy dětí, občanská sdružení i obecní 
úřady, aby pozvaly děti do kouzelného světa pohá-
dek. Mezinárodní akci Noc s Andersenem uspořádal 
k podpoře dětského čtenářství na ukončení kampaně 
Březen-měsíc internetu a k připomenutí Mezinárodního 
dne dětské knihy Klub dětských knihoven SKIP ČR.

Tato celostátní akce se v Hulíně, nakonec jako kaž-
dý rok, i letos vydařila. Do knihovny přišlo 30 dětí, pro 
které byl připraven bohatý program na téma pohádek 
Karla Čapka. Mezi děti zavítala i cvičitelka psů Pavlína 
Strouhalová a přišla i břišní tanečnice - Princezna 
Solimánská v podání Lucie Kořínkové. Luštila se tajná 
písma a docela dobře se děti pobavily i při soutěži krásy 
Missák 2008. S přehledem ji vyhrál dvanáctiletý Jirka 
Kubáč z Hulína.

Paní Hodná byla opět hodná a napekla dětem 
perníčky. Ty voněly po celé knihovně a pomohly dětem 
při tolik „problematickém“ usínání.

Bylo toho hodně, co se jim honilo toho pozdního 
večera hlavou. Zážitků bylo víc než dost a spojeny byly 
také s procházkou k pohádkovému stromu, který před 
časem děti, provázené duchem H. Ch. Andersena, 
zasadily na půl cestě z knihovny do letního kina. 

Koberec mezi regály s knihami v knihovně děti 
netlačil. Vybavily se dobře a zálesácké podmínky 
nesly statečně.

Odměna? Ne jedna na ně čekala, nová přátelství 
nepočítaje. Každé z dětí si odneslo domů památku na Noc 
s Adersenem v podobě bavlněného trička s logem „Noci“. 
Na výrobu triček přispěla Nadace Děti – kultura – sport 
z Uherského Hradiště, která je podporovatelem hulínské 
knihovny. Už jen připomeňme, že stejně tak štědrým 

podporovatelem je také hulínská firma NWT Computer, 
která knihovně tiskne propagační materiály.

TÝDEN DĚTSKÉ KNIHY
V týdnu dětské knihy bylo pro děti zápisné na celý 

rok zdarma. Této možnosti využilo 10 nových čtenářů, pro-
minuty byly poplatky za upomínky. Škoda jen, že z mnoha 
dlužníků využila tuto možnost pouze jediná čtenářka.

Máte doma nepoužívané dioptrické brýle?
Zapojte se s námi do rozvojové pomoci. Brýle můžete 
nosit do Městské knihovny v Hulíně. 
Projekt podpořily i paní Kristýnková, Švábeníková 
a Bazalková z Hulína.

POHÁDKOVÉ KLUBÍČKO - Po celý měsíc
Vědomostní a výtvarné soutěže pro děti MŠ a I. stupně 
ZŠ Hulín.

6. 5. od 8.30 hodin 
MALOVÁNÍ PRO DĚTI S ILUSTRÁTOREM DĚTSKÝCH 
KNÍŽEK ÁDOU DUDKEM

KDO JE ADOLF DUDEK? 
Připomeňme těm, kteří si na jeho poslední ná-

vštěvu v Hulíně nepamatují: Narodil se 25. března 
1964 v Poličce. Poté, co vystudoval potravinářskou 
průmyslovku v Pardubicích, se stal i konstruktérem, 
studentem na konzervatoři a od roku 1991 zkouší, jak 
se žije takříkajíc na volné noze. Říká o sobě zajímavé 
věci: Váží si svých dvou dcer, manželky, zdraví a toho, 
že si může dopřávat takového luxusu, že jej živí to, co 
jej baví. Momentálně žije a tvoří uprostřed inspirují-
cích Beskyd – ve Frenštátě pod Radhoštěm. Podařilo 
se mu prodat již tři milióny knih v ČR a získal za to 
i ocenění nejprodávanějšího ilustrátora dětských knih. 
Nejen ilustracemi je ovšem Adolf Dudek živ. Má rád 
horské kolo, přírodu, hudbu i počítače stejně jako film, 
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okrasnou zahradu, akvaristiku či komix. A také cestová-
ní, které sice vyjmenoval na konci, ale... kdyby neces-
toval rád, asi by ani do Hulína nepřijel. Připomeňme, 
že už podruhé a opět rád.

NEPŘEHLÉDNĚTE!
Od 1. 5. 2008 bude rozšířena vý-
půjční doba v hulínské knihovně. 
V pondělí od 9.00 do 12.00 hodin.

Hulínské pohádkové jaro již po dvacáté

Týden od sedmého do jedenáctého dubna si hulín-
ské děti opravdu užívaly. Kulturní klub uspořádal festival 
pohádek, který je vždy nesoutěžním předkolem dalších 
soutěží dětských divadelních souborů a letos to bylo 
už po dvacáté. Právě na hulínských divácích si členové 
jednotlivých souborů mohou prověřit, zda se ve výběru 
hry trefili do vkusu současného dětského diváka, zda je 
režie a herecké výkony chytly za srdce nebo nikoliv. Kdo 
jiný než děti ve své pravdivosti a bezprostřednosti může 
tvůrcům o jejich výkonech prozradit více?

Porotu tvořily převážně ženy, mezi nimiž nechyběla 
ani učitelka literárně dramatického odboru ZUŠ Hulín 
Lenka Urbanová a další. Jedné z nich – známé hulínské 
ochotnické herečky Věry Gremlicové - jsme se zeptali: Jak 
se vám tentokrát děti líbily? Ač nebyla přehlídka soutěžní, 
zajisté mnohé napověděla, viďte?

„Letos se představilo šest divadelních souborů se 
sedmi inscenacemi. Do Hulína přijel DS KANDRDÁSEK SVČ 
ATLAS – BIOS z Přerova, který už má za sebou pětiletou 
historii. Režisér Ivo Kolařík přijel se svými svěřenci do Hulína 
se dvěmi inscenacemi: Brémští muzikanti od Mirka Slavíka 
a s Čapkovou Pošťáckou pohádkou. Obě to byly pohádky 

moderní, s minimálními náznaky scény, rekvizit a kostýmů. 
Jevištní mluva herců měla dobrou úroveň, a pokud mi něco 
chybělo, tak to bylo vygradování pohádky. Malí diváci totiž 
čekali na pokračování. Nakonec jsme ocenili dvě postavy: 
poštmistra Dalibora Buše a roli oslíka, kterého ztvárnila 
Míša Provázková.“

Pravidelným účastníkem Hulínského pohádkového 
jara je DS KLÍČEK z Kostelce u Holešova, který ani ten-
tokrát nechyběl. Vedou jej učitelé Mgr. Zdeněk Ballnér 
a Jindřich Surala a hulínské publikum přijeli tentokrát po-
bavit pohádkou Uloupené princezny nastudovanou podle 
scénáře Zdeňka Ballnéra, který dětským hercům „ušil“ 
texty přímo na tělo. Texty písní zhudebnila Mgr. Anna 
Stavělová a samotný děj pohádky rozehrálo 15 herců, 
jejichž herecké i mluvené výkony byly velmi vyrovnané. 
Věra Gremlicová své postřehy z vystoupení shrnula takto: 
„Opět se jim podařilo vtipně vtáhnout do děje všechny 
diváky. Tentokrát to byly děti hulínských mateřských škol 
a opravdu nešetřily potleskem.“

Skutečně je princezny uchvátily. Děti vstávaly ze 
sedadel a spontánně tleskaly, což byla pro malé herce 
ta největší odměna. „Ocenili jsme režijní práci, hudbu, 
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vynikající kostýmy Vandy Foukalové, ale i kulisy. Za herecký 
výkon jsme předali ocenění Jakubu Tomečkovi, kterému 
se postava loupežníka Bonifáce opravdu povedla. Také 
jsme ocenili všechny tři princezny, které ztvárnily Petra 
Ballnérová, Zuzana Černá a Karolína Danihelová,“ řekla 
porotkyně.

Nevšedním zážitkem bylo 9. dubna vystoupení DS 
KORÁLEK, který tvořili herci ZŠ a MŠ speciální z Kroměříže. 
Tento soubor přijel do Hulína s Erbenovou pohádkou 
Zlatovláska, kterou upravila Ivana Baštincová. Hodně se 
v ní zpívalo a hlavně – zahrálo si na třicet protagonistů. 
„Hlavní postavy i herci v malých roličkách vystupovali 
důležitě a do hry dávaly celé svoje srdíčko, které tam 
bylo s námi po celou dobu,“ řekla po vystoupení Věra 
Gremlicová a stejně jako ona se mnozí z dospělých diváků 
neubránili dojetí. „Pohádku hezky podmalovávala hudba, 
která spojovala jednotlivé obrazy i vstupy herců. Hra grado-
vala potleskem na otevřené scéně, a pak dlouhotrvajícím 
závěrečným potleskem. Velké poděkování patří nejen všem 
hercům, ale hlavně celému týmu rodičů a spolupracovníků 
okolo režisérky Ivany Baštincové,“ řekla porotkyně. 

Ten potlesk byl nejcennější odměnou všem, kteří 
z kroměřížské ZŠ a MŠ přijeli. Všichni museli vynaložit 
neuvěřitelné úsilí, vždyť svou „roli“ tu dostal téměř každý. 
Na pódiu nechyběli ani malí vozíčkáři a co naplat, že 
některé písničky trochu neladily. Byly o to krásnější, že 
byly publiku předány s láskou. 

Dalším souborem, který se Hulínského pohádkové-
ho jara účastní již s železnou pravidelností, byl DS KUK 
ZŠ Zachar z Kroměříže. Desátého dubna přenesl na hu-
línské pódium pohádku KÁJASPINKEJHNED – SKŘÍTEK 
DĚTSKÝCH SNŮ v režii Dagmar Navrátilové. Diváky vtáhl 
do pohádkové noci děvčátka skřítek a šestnáct obživlých 
hraček, které rozehrály, roztančily a rozezpívaly celý děj 
pohádky. 

„Jednoduchá scéna s dřevěnými kostkami, které se 
během inscenace proměňovaly ve stavby i dopravní pro-
středky – ohromovaly a pozornost diváků udržely po celou 
dobu,“ konstatovala porotkyně Věra Gremlicová. „Hra 
měla takový spád, že divákům snad ani nezůstal prostor 
pro potlesk. Výkon všech postav i postaviček hry jsme 

spatřovali jako velmi vyrovnaný, nicméně odměnili jsme 
Lenku Dvořákovou za postavu princezny, Petru Žákovskou 
za postavu skřítka KÁJASPINKEJHNED a Veroniku Muchovou 
za roli Pumprlíka. Režie Dagmar Navrátilové ukázala, ja-
kým směrem by se měla ubírat dramaturgie pro dětského 
herce,“ pochvalovala si Věra Gremlicová. „V pohádce za-
znělo, že mít rád je v životě velmi důležité. Že tito herci mají 
divadlo opravdu rádi, o tom neměl důvod nikdo z diváků 
ani na chvíli zapochybovat.“

Tentýž den mohli hulínští diváci shlédnout i další 
divadelní soubor - FERDYŠOVA DIVADELNÍ SPOLEČNOST 
a VESNIČÁNEK Bojanovice přijeli s pohádkou CIRKUS 
od Jaroslava Kodeše, kterou režijně zpracovala Alena 
Susová. Děj pohádky nás přenesl do krachujícího cirkusu 
Meteor a nového cirkusu Grand. Potíž byla v tom, že nový 
ředitel do cirkusu neangažoval klauna a tři zvířátka - oslí-
ka, papouška a opičku, a tak si je klaun Silvestr ponechal. 
Měl však velkou smůlu, neboť se marně ucházel o za-
městnání, a nejen v cirkusové profesi. Jak už to v pohádce 
bývá, všechno se nakonec urovnalo a Silvestr se svými zví-
řátky se přece jen v cirkuse chytli. Jaké byly bezprostřední 
dojmy poroty po vystoupení? „Snaha souboru obrovská, 
ale scénář hry velký prostor postavám neponechal. Některé 
z nich představovaly i dvě role v různých epizodách aniž by 
vyměnily kostýmy či hlasovou dispozici, což diváka příliš 
do děje neposunulo,“ řekla V. Gremlicová. „Jožka Bělka se 
ovšem hlavní role klauna Silvestra zhostil dobře a kouzelná 
byla i opička Terezka v podání Veroniky Žůrkové. Celému 
divadelnímu souboru lze přát, aby pokračovali dál. Není 
nic lepšího, než dobrý herecký kolektiv, kde se mladší 
mohou učit od zkušenějších,“ vzkázala protagonistům 
z Bojanovic porotkyně.

Pohádka PRINCEZNA a LOUPEŽNÍCI přišla na pořad 
dne 11. dubna. DS ZŠ Komenského Kroměříž ji nastudo-
val na motivy Josefa Lady a upravila ji režisérka Jindra 
Falcmanová. „Odvíjela se na jednoduché a variabilní scé-
ně. Postavy se dobře pohybovaly po celém jevišti, hrálo 
se i na předscéně a devatenáct herců udrželo diváckou 
pozornost do úplného konce,“ pochvalovala si porotkyně, 
která ocenila i dobré kostýmy a rekvizity, s nimiž se dobře 
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vynikající kostýmy Vandy Foukalové, ale i kulisy. Za herecký 
výkon jsme předali ocenění Jakubu Tomečkovi, kterému 
se postava loupežníka Bonifáce opravdu povedla. Také 
jsme ocenili všechny tři princezny, které ztvárnily Petra 
Ballnérová, Zuzana Černá a Karolína Danihelová,“ řekla 
porotkyně.

Nevšedním zážitkem bylo 9. dubna vystoupení DS 
KORÁLEK, který tvořili herci ZŠ a MŠ speciální z Kroměříže. 
Tento soubor přijel do Hulína s Erbenovou pohádkou 
Zlatovláska, kterou upravila Ivana Baštincová. Hodně se 
v ní zpívalo a hlavně – zahrálo si na třicet protagonistů. 
„Hlavní postavy i herci v malých roličkách vystupovali 
důležitě a do hry dávaly celé svoje srdíčko, které tam 
bylo s námi po celou dobu,“ řekla po vystoupení Věra 
Gremlicová a stejně jako ona se mnozí z dospělých diváků 
neubránili dojetí. „Pohádku hezky podmalovávala hudba, 
která spojovala jednotlivé obrazy i vstupy herců. Hra grado-
vala potleskem na otevřené scéně, a pak dlouhotrvajícím 
závěrečným potleskem. Velké poděkování patří nejen všem 
hercům, ale hlavně celému týmu rodičů a spolupracovníků 
okolo režisérky Ivany Baštincové,“ řekla porotkyně. 

Ten potlesk byl nejcennější odměnou všem, kteří 
z kroměřížské ZŠ a MŠ přijeli. Všichni museli vynaložit 
neuvěřitelné úsilí, vždyť svou „roli“ tu dostal téměř každý. 
Na pódiu nechyběli ani malí vozíčkáři a co naplat, že 
některé písničky trochu neladily. Byly o to krásnější, že 
byly publiku předány s láskou. 

Dalším souborem, který se Hulínského pohádkové-
ho jara účastní již s železnou pravidelností, byl DS KUK 
ZŠ Zachar z Kroměříže. Desátého dubna přenesl na hu-
línské pódium pohádku KÁJASPINKEJHNED – SKŘÍTEK 
DĚTSKÝCH SNŮ v režii Dagmar Navrátilové. Diváky vtáhl 
do pohádkové noci děvčátka skřítek a šestnáct obživlých 
hraček, které rozehrály, roztančily a rozezpívaly celý děj 
pohádky. 

„Jednoduchá scéna s dřevěnými kostkami, které se 
během inscenace proměňovaly ve stavby i dopravní pro-
středky – ohromovaly a pozornost diváků udržely po celou 
dobu,“ konstatovala porotkyně Věra Gremlicová. „Hra 
měla takový spád, že divákům snad ani nezůstal prostor 
pro potlesk. Výkon všech postav i postaviček hry jsme 

spatřovali jako velmi vyrovnaný, nicméně odměnili jsme 
Lenku Dvořákovou za postavu princezny, Petru Žákovskou 
za postavu skřítka KÁJASPINKEJHNED a Veroniku Muchovou 
za roli Pumprlíka. Režie Dagmar Navrátilové ukázala, ja-
kým směrem by se měla ubírat dramaturgie pro dětského 
herce,“ pochvalovala si Věra Gremlicová. „V pohádce za-
znělo, že mít rád je v životě velmi důležité. Že tito herci mají 
divadlo opravdu rádi, o tom neměl důvod nikdo z diváků 
ani na chvíli zapochybovat.“

Tentýž den mohli hulínští diváci shlédnout i další 
divadelní soubor - FERDYŠOVA DIVADELNÍ SPOLEČNOST 
a VESNIČÁNEK Bojanovice přijeli s pohádkou CIRKUS 
od Jaroslava Kodeše, kterou režijně zpracovala Alena 
Susová. Děj pohádky nás přenesl do krachujícího cirkusu 
Meteor a nového cirkusu Grand. Potíž byla v tom, že nový 
ředitel do cirkusu neangažoval klauna a tři zvířátka - oslí-
ka, papouška a opičku, a tak si je klaun Silvestr ponechal. 
Měl však velkou smůlu, neboť se marně ucházel o za-
městnání, a nejen v cirkusové profesi. Jak už to v pohádce 
bývá, všechno se nakonec urovnalo a Silvestr se svými zví-
řátky se přece jen v cirkuse chytli. Jaké byly bezprostřední 
dojmy poroty po vystoupení? „Snaha souboru obrovská, 
ale scénář hry velký prostor postavám neponechal. Některé 
z nich představovaly i dvě role v různých epizodách aniž by 
vyměnily kostýmy či hlasovou dispozici, což diváka příliš 
do děje neposunulo,“ řekla V. Gremlicová. „Jožka Bělka se 
ovšem hlavní role klauna Silvestra zhostil dobře a kouzelná 
byla i opička Terezka v podání Veroniky Žůrkové. Celému 
divadelnímu souboru lze přát, aby pokračovali dál. Není 
nic lepšího, než dobrý herecký kolektiv, kde se mladší 
mohou učit od zkušenějších,“ vzkázala protagonistům 
z Bojanovic porotkyně.

Pohádka PRINCEZNA a LOUPEŽNÍCI přišla na pořad 
dne 11. dubna. DS ZŠ Komenského Kroměříž ji nastudo-
val na motivy Josefa Lady a upravila ji režisérka Jindra 
Falcmanová. „Odvíjela se na jednoduché a variabilní scé-
ně. Postavy se dobře pohybovaly po celém jevišti, hrálo 
se i na předscéně a devatenáct herců udrželo diváckou 
pozornost do úplného konce,“ pochvalovala si porotkyně, 
která ocenila i dobré kostýmy a rekvizity, s nimiž se dobře 
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rozehrávaly jednotlivé situace na scéně. „Až na malé výjim-
ky si herci poradili i s hereckou mluvou. Škoda jen, že zvuk 
Miroslava Frýdla ke škodě představení překrýval zpěv herců.“ 
Porota nakonec ocenila Dominiku Železníkovou za ztvár-
nění hlavní postavy princezny Bětky. Podle slov režisérky 
ve škole není divadelní soubor, nýbrž jen divadelní kroužek, 
kde se herci často mění, což bylo patrné i z této inscenace. 
Vždyť hodně herců hrálo v Hulíně poprvé a přesto podali 
dobrý výkon, za což se dostalo i režisérce uznání.

Závěrečný potlesk nepatřil jen festivalu, ale 
i Kulturnímu klubu, na jehož festival se děti už mnoho let 

těší. Spokojeni byli diváci, porota a celý tým lidí, kteří se 
na úspěchu 20. ročníku Hulínského pohádkového jara podí-
lel. Soubory s divadelní tradicí opět posunuly laťku o trochu 
výš. Letošní festival má ovšem i jinou přednost – podařilo 
se jej uskutečnit i díky finanční podpoře Odboru kultury 
a památkové péče krajského úřadu Zlínského kraje, který 
podporuje amatérskou uměleckou činnost v regionu.

Akce se konala za finanční podpory Zlínského kraje.

Alžběta Škarpichová

KULTURNÍ POZVÁNKY

Do 30. 4. 2008 otevřeno denně od 13 do 16 hodin
Výstava obrazů Jany Veselé PASTELY A TEMPERY
Malířka a keramička Jana Veselá se narodila v roce 1938 
v Olomouci. V Hulíně působila jako učitelka na základní škole 
J.A. Komenského a na Základní umělecké škole. Od roku 
1996, kdy odešla z Hulína, žije v Praze. Tam devět let učila 
v ZUŠ, nyní pracuje v tamním domě dětí, kde vyučuje 
keramiku.

Středa 30. 4. v 19 hodin
KRÁSKA A ZVÍŘE
Magická pohádková hra Františka Hrubína v podání 
Divadelního a loutkového souboru Sokol Kroměříž.
František Hrubín se inspiroval příběhem, který provází 
lidstvo v různých obměnách po celá staletí. Příběh Krásky 
a zvířete je plný napětí, strachu, snů, tajemna, reálných 
životních situací, lásky a zklamání.

Neděle 11. 5. v 16 hodin
Koncert pěveckých sborů ZUŠ Smetana, Zvonky, Zvonečky 
a holešovského sboru Moravské děti.

Sobota 24. 5. ve 20 hodin
Klubový večer
DJ B-Proof (Brno), DJ Diamant (Hulín)

LETNÍ KINO HULÍN
Sobota 24. 5. ve 20 hodin

Klubový večer
DJ B-Proof (Brno), DJ Diamant (Hulín)

Sobota 31. 5. - Zábavné odpoledne (nejen pro děti) 
s agenturou KORÁB z Brna
Ve 14.00 hod. - SINDIBÁDOVA DOBRODRUŽSTVÍ 
- Pohádka, u které se nezastavíte ani na konci, protože vás 
děj vtáhne do stavu trvalého snění. Není nebezpečné pro 
děti ani pro dospělé. Odehrává se v orientálním světě a je 
napsána na motivy pohádek „Tisíce a jedné noci“.
Od 15.00 – 17.00 hod. - Hry a soutěže pro malé, velké 
i dospěláky. Těšit se můžete na soutěže pro siláky, na krmení 
draka nebo velkého trpaslíka, balónkové soutěže ... Nakonec 
si s vámi zatančí Obr. Nebojte se, je sice velký, ale veselý.

Sobota 14. 6. v 15 hodin
Letní kino Hulín
Hulínský open fest
Vystoupení amatérských hudebních skupin 
Kapely: Dementors (Hard rock), Crashdown (Rock, převzaté), 
Krajíc chleba (Metal, Punk), VSPH (Experimental), Neboco 
(Folk rock), Karburátor (Blues rock), My wave (Hard rock), My 
funeral (Hard rock) a Koberec band (Deep Purple revival).

Neděle 15. 6. 
Letní kino Hulín
Festival Václava Smoly
Setkání mládežnických dechových orchestrů.
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KULTURA

Pašijové hry zpříjemnily březnovou neděli

Velikonoce patří k nejhezčím křesťanským svátkům 
roku. Vše se probouzí a život se začíná přenášet do příro-
dy, která nám nastavuje tu laskavější tvář. Devátý březen 
byl pro milovníky svátků, navíc spojených s kulturními 
zážitky, jedním z těch příjemnějších. Pašijové hry měly 
určitě na tom velkou zásluhu a my jsme se jednoho 
z jejich protagonistů – Libora Pecháčka zeptali: 

Kdy jste toto divadelní představení nastudo-
vali a k jaké příležitosti?

Toto představení bylo nastudováno před 
Velikonocemi a bylo určeno i jako divadelní představení 
i jako duchovní akce. Některé ohlasy diváků naznačovaly, 
že mnohem lépe si velikonoční události užili při tomto 
představení než jen při poslechu pašijí při bohoslužbě. 
Podobné představení jsme odehráli před dvěma lety, to le-
tošní bylo ovšem rozšířené, asi dvakrát delší, a obsahova-
lo několik písní, takže první část byla podobná muzikálu... 
 
Kdo napsal scénář a kdo to zajistil režijně?

Scénář byl převzat, pokud vím, odněkud z internetu, 
nebo snad od nějakých jiných kolegů herců - ochotníků. 
Jisté je, že na úpravě původního „syrového“ scénáře 
do naší podoby se podílela Zdeňka Hložková. Ta také 
celou hru režírovala a dala dohromady i účinkující. 
 
Kolik protagonistů herců se na Pašijích účast-
nilo? Jak dlouho jste je studovali?

Představení odehrálo 20 až 30 herců, kteří 
nacvičovali dvakrát týdně od konce letošního ledna. 
I když se někomu může zdát počet herců vysoký, 
musím připomenout, že mnozí z nich hráli dokonce 
i dvojrole.

 
Kolik vystoupení jste již absolvovali a kde?

Zatím jsme vystoupili pouze v Hulíně, a to 
pouze jednou. Hra je totiž velice specifická, co se 
týče scény. V hulínském kostele využíváme specifik, 

která jinde nemají, a proto se tato hra jinde hrát nedá. Při 
jedné scéně využíváme kazatelnu, při další scéně boční kapli 
(kterou ne všude mají), a také to, že areál kolem kostela je 
trochu větší, nám napomáhá technicky řešit scénu ukřižo-
vání, ve které používáme jako konstrukci pro zvednutí kříže 
okolní stromy. Zkrátka v jiném kostele někde na náměstí by 
se tato hra v našem podání hrála dost obtížně.

Bylo vystoupení v kostele a před kostelem 9. 
března derniérou, nebo se hodláte s Pašijovými 
hrami ještě někde prezentovat?

Po představení přišlo několik nabídek hrát diva-
dlo na různých místech Zlínského kraje. Pokud se nám 
podaří vymyslet, jak to provést jinde, zřejmě se příš-
tí jaro dočkáme několika výjezdů po Moravě. Také to, 
že naši hru natáčela televize, pomohlo její prezentaci. 
 
Jaká byla odezva publika?

Odezva publika byla parádní. Byl plný kostel, od-
hadem kolem 300 lidí, a mnozí z nich přijeli odjinud. 
Dokonce se začali scházet už asi půl hodiny před předsta-
vením. V kostele bylo více lidí než při nedělní bohoslužbě. 
Herci neměli za cíl nadchnout hereckými výkony jako 
takovými, ale spíše jsme se snažili věrohodně docílit toho, 
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aby diváci měli pocit, že se ocitli v době ukřižování Ježíše. 
A to se povedlo víc než dobře. Mnozí během představení 
plakali a byli opravdu dojati, když viděli, jaké to asi bylo. 
Některé děti se dokonce i bály... Scény byly, myslím si, 
velmi realistické a atmosféra napjatá.

Kulisy, kostýmy... z jaké dílny pochází? 
Všechno je svépomoc?

KULTURA
Ano, všechny kostýmy byly vyrobeny svépomocí. 

Hrály s námi i Leona a Simona Trávníčkovy, které se 
o všechny kostýmy postaraly. Pokud vím, už od ledna 
ve volných chvílích nedělaly nic jiného. Kostýmy byly 
opravdu povedené a myslím si, že to byly právě ony, které 
pozvedly kvalitu představení o sto procent.

Za rozhovor poděkovala Alžběta Škarpichová

Ludmila Halabalová (1925)
Margita Hudáková (1923)

Jiří Šváb (1942)
Marie Rozsypalová (1928)
Josef Straka (1976)

Opustili nás

SPOLEČNOST

Upřímné poděkování všem příbuzným a přátelům za to, že dne 12. dubna 2008 
doprovodili mou drahou manželku, naši milovanou maminku, babičku a prababičku 

Marii NĚMEČKOVOU
z Kurovic na její poslední cestě.

Zároveň děkujeme za slova útěchy v bolesti a všem za květinové dary.
Manžel Svatopluk, dcery Marie, Svatava a Milada s rodinami a zeť Vladimír s rodinou.

Poděkování
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PEL - MEL

Klíšťata - psí trápení

Když pomineme blechy, které dovedou znepříjemnit 
psí život, jsou pro naše čtyřnohé miláčky opravdovým 
trápením klíšťata. Právě ona patří mezi nejdůležitější vnější 
parazity psů v jarních až podzimních měsících roku. Nemají 
vliv jen na zdraví člověka, ale i na zdraví zvířete, protože 
přenášejí různá nebezpečná onemocnění, a proto si zaslouží 
zvýšenou pozornost ze strany majitelů zvířat i veterinářů.

Klíště je celosvětově se vyskytující parazit. Psi 
v Evropě mohou být napadeni až jedenácti druhy klíšťat 
a všechny parazitující u psů patří mezi trojhostitelská klíš-
ťata, což znamená, že různá vývojová stádia tohoto parazi-
ta (larva, nymfa a dospělec) sají krev u různých živočichů. 
Pes a člověk bývá nejčastěji napadán dospělci klíšťat. Mezi 
nejčastěji identifikované druhy u psů patří zástupci rodu 
Ixodes, Ripicephalus a Dermacentor. Onemocnění přená-
šená klíšťaty způsobují bakterie, prvoky, viry a v jednom 
případě toxin. Nejzávažnější choroby u zvířat jsou lym-
ská borelioza, ehrlichióza, babezióza a klíštěcí paralýza. 
Ze všech onemocnění je lymská borelióza nejčastější 
a je také nejdůležitějším onemocněním přenášeným 
klíšťaty v našich podmínkách. Jeho původcem je bak-
terie Borelia burgdorferi, kterou je infikováno 10-20 % 
klíšťat v Evropě. Borelie ovlivňují imunitní systém tak, že 
v různých orgánech vznikají chronické záněty, které vedou 
k trvalému poškození těchto orgánů. Příznaky této nemoci 
jsou nespecifické: zhoršení celkového zdravotního stavu, 
vysoké horečky, záněty kloubů (otoky, kulhání, odmítání 
pohybu), zvětšení mízních uzlin, zhoršení funkce ledvin 
nebo neurologické příznaky v pozdních stádiích nemoci. 
K terapii se používají dlouhodobě antibiotika, ale terapie 
je úspěšná jen tehdy, když je započata na počátku one-
mocnění. U zvířat, na rozdíl od lidí, existuje očkování proti 
onemocnění lymskou borelií. 

K nakažení dochází v průběhu sání klíštěte, ale až 
po určité době po přisátí, proto je důležité nalezená klíšťata 
odstranit včas. Všechny tyto nemoci jsou velmi nebezpečné 
jak pro člověka, tak pro psy. 

Mnozí lidé jsou přesvědčeni, že klíšťata padají 
z korun stromů, což je omyl. Vyskytují se v trávě vysoké 

od dvaceti centimetrů do jednoho metru. Jakmile se klíště 
uchytí na srsti zvířete, okamžitě začne hledat vhodné místo 
k přisátí. Ústní ústrojí klíšťat je plné zahnutých háčků, 
které se do kůže doslova zabodnou. Proto je také těžké 
klíště z místa přisátí odstranit. Háčky nejsou umístěny 
ve spirále, ale v příčných řadách. Dříve se doporučovalo 
klíště vytočit buď ve směru nebo proti směru hodinových 
ručiček, ovšem tato rada nemá žádné opodstatnění. Pokud 
se na kůži přisálo klíště, je nutno ho odstranit velmi šetrně, 
a to nejlépe použitím kleští na klíšťata. Klíště uchopte 
u hlavičky, nikoli u zadečku a lehkými pohyby do stran 
jej uvolněte. Vytahujte je ovšem velmi opatrně, dokud 
se nepustí kůže. Nikdy ho nemačkejte ani nezakapávejte 
olejem. Jestliže se stane, že v ráně zůstane část klíštěte, 
místo ihned ošetřete desinfekcí a vyčkejte na proces při-
rozené obrany organismu. Místo zpravidla mírně zhnisá, 
čímž se zbytek klíštěte vyloučí mimo kůži. Doporučuje se 
také vyhledat odbornou pomoc.

Jaká je prevence napadení klíšťaty? Nejjednodušší 
a nejefektivnější metodou, jak bránit vzniku výše po-
psaným chorob, je široká nabídka antiparazitik, která 
jsou běžně k dostání na našem trhu. Z aplikačních forem 
se nejvíce osvědčily antiparazitární obojky s práškovou 
technologií a preparáty spot-on (např. Frontline, Promeris, 
Prac-tic a jiné). Většina těchto preparátů zabíjí klíšťata 
kontaktem s ošetřenou srstí nebo až po přisátí. Důležitou 
charakteristikou antiparazitik je z preventivního hlediska 
repelentní účinek preparátu, který většinu klíšťat odpudí 
ještě před napadením nebo při kontaktu s ošetřenou 
srstí. Mezi chovateli jsou zejména oblíbené obojky Kiltix® 
a Bolfo®, které mají dlouhou tradici v ošetřování psů před 
vnějšími parazity. 

Měli bychom si uvědomit, že klíšťata a jimi přenáše-
né nemoci jsou vážným zdravotním rizikem pro všechny 
psy. V dnešní době je ovšem možné díky moderním an-
tiparazitikům a vakcinaci proti borelióze tento problém 
efektivně kontrolovat. 

MVDr. Tomáš Žák, veterinární ordinace Hulín
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SPORT

Fotbalový březen Spartaku

Gymnastky z Hulína opět závodily

Hulínské gymnastky se opět zúčastnili závodu, ten-
tokrát 18. ročníku memoriálu Miloše Bortela ve Valašském 
Meziříčí. V sobotu 29. března tam závodilo celkem 50 zá-
vodnic z 12 oddílů. Gymnastický Klub Hulín reprezentovaly 
čtyři závodnice.V kategorii přípravka si vynikající 6. místo 
z konkurence dvaadvaceti soupeřek vybojovala výborným 

výkonem Nela Macečková. Na třetí místo ztratila pouhých 
šest desetin bodu. V kategorii začínajících obsadila 7. místo 
Klára Daňková a 8. místo Veronika Vlčáková.V kategorii 
mladších žákyň obsadila Martina Rozkydalová 12. místo. 
K úspěšné reprezentaci města Hulína blahopřejeme.

Trenéři.

Konec zimní přípravy a začátek bojů o mistrovské 
boje, to přinesl březen 2008 pro fotbalisty Spartaku Hulín. 
Jak již bylo psáno v minulém čísle Hulíňanu, jaro 2008 
přinese maximálně napínavou podívanou pro náš fotbal 
a první dějství již máme za sebou.

Muži po podzimu obsadili krásné první místo a cílem 
pro jaro je udržet tuto pozici. Před bitvami o mistrovské body 
však ještě stihli odehrát 2 zápasy v přípravě, a to proti týmu 
FC Tescoma Zlín „B“ (prohra 1:2, b: Huťka) a 1. FC Přerov 
(výhra 5:0, b: Huťka, Dvořáček, 2x Zlámal, Panáček). První 
utkání jara nás zavedlo do Velkého Meziříčí, kde v deštivém 
nedělním dopoledni proti třetímu celku tabulky podali naši 
chlapci bojovný výkon a odvezli si bod za remízu 0:0. O tý-
den později nás čekal druhý zápas a opět venku, tentokráte 
v Hrušovanech nad Jevišovkou. Domácí naopak obsadili 
na podzim poslední místo, a tak jediným cílem ze zápasu 
bylo vyhrát. Zápas přinesl maximální drama, ještě pár mi-
nut před koncem Spartak vedl 2:1, pak však spartakovci ne-
uhlídali domácího hráče, přišel vyrovnávací gól a zbytečná 
ztráta za remízu v podobě 2:2 (b: Huťka, Dvořáček). S tou-
hou naplno bodovat vstoupil Spartak do domácího utkání 
proti Žďáru nad Sázavou. Těžké utkání s kvalitním soupeřem 
ale skončilo remízou 1:1 (b: Paciorek), když se hostům 
podařilo srovnat šťastnou střelou z velké vzdálenosti. 
Tři remízy ze třech zápasů bylo podstatně méně, než by si 
Spartak přál, i tak však opouštěl březen na prvním místě 
v tabulce.

Dorostenci sehráli v dubnu přípravná utkání s tě-
mito výsledky: SK Spartak Hulín – FC Želátovice 8:1 (b: 
3x Neradil, Hradil, Němec, Šůstal R., Timan), SK Spartak 
Hulín – SK HS Kroměříž „B“ 1:1 (b: Hajdík), SK Spartak 
Hulín – TJ Sokol Pravčice 1:3 (b: Šůstal R.). První mistrák 
jara je čekal doma s celkem z Kelče. Tento zápas skončil 
výsledkem 3:3 (b: 2x Neradil, Hradil), když hosté vyrovnali 
v poslední minutě zápasu.

Žáci v březnu odehráli 4 přípravné zápasy: SK 
Spartak Hulín – Slavoj Kojetín 2:3 (b: Karamon, Škrabal), 
SK Spartak Hulín – SK Hranice 0:1, SK Spartak Hulín – FC 
Kvasice 2:2 (Polák 2x), SK Spartak Hulín – Bezměrov 10:0 
(b: 3x Jakvid, 2x Čierný, Hejník, Ježák, Sokola, Štauber, 
Dutkevič).

Nejmenší fotbalisté přípravek hráli přípravná utká-
ní „venku“: starší přípravka vs. Kojetín 1:0 (b: Šimoňuk), 
starší přípravka vs. Holešov 2:4 (b: Zajac, Šůstal D.), star-
ší přípravka vs. HS Kroměříž 0:4, mladší přípravka vs. 
Kroměříž 10:1 (b: Miklík, 3x Uličný, 2x Vlach, 2x Lukeš, 2x 
Šůstal K.). První mistrovský zápas pak přípravky sehrály 
proti Valašskému FC doma s výsledky 0:4 starší a 0:0 
mladší.

Zachovejte nám svou přízeň, těšíme se na shledanou 
při zápasech našich týmů. Rozpis zápasů a pravidelné info 
o klubu najdete na www.spartakhulin.com                               
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Horská kola na Kunětické hoře

Hledáte práci? 
Přijďte do Novesty Zlín!

„Přehlídka pracovních příležitostí – Váš 
úspěšný start“ – to je název akce, která se uskuteční dne  
23. 5. ve sportovní hale Novesta ve Zlíně pod záštitou 
ředitele Úřadu práce ve Zlíně Ing. Zdeňka Semeráda a ná-
městka hejtmana Zlínského kraje Mgr. Josefa Slováka. 

Cílem přehlídky pracovních příležitostí je najít 
uchazečům evidovaným na úřadě práce zaměstnání. 
Zaměstnavatelé zde budou reprezentováni svými zá-
stupci osobně.

A je to tady! MTB Team Cyklo MXM Hulín v sobotu  
12. dubna 2008 zahájil v Pardubicích novou sezónu 
Českého poháru horských kol v XC. Všichni naši jezdci 
dojeli na bodovaných místech. Nejlepšího výsledku do-
sáhli David Obdržálek, který zajel v kategorii starších žáků  
6. místo, za kadety vybojoval Ondra Tkadlec 12. a Jarda 
Svačina 13. místo. Je třeba říci, že naši bikeři nesoupeřili jen 

s Kunětickou horou, ale také s početnou skupinou soupeřů 
ze zahraničí. Tradičně se zúčastnili jezdci ze Slovenska, 
Polska, ale i Ukrajiny a překvapil závodník z Iránu.

Věříme, že mladým bikerům vydrží forma i do dalších 
pěti závodů prestižního seriálu Českého poháru i do závodů 
Valašského poháru, který bude zahájen 1. května v Zašové.

-vob-

REKLAMA

SPORT

vyhlašuje nábor nových členů do MTB TEAMU 
věková kategorie 6 – 10 let

pravidelné tréninky, regionální závody, letní soustředění v Hostýnských vrších
zimní příprava v tělocvičně

To vše pod vedením zkušeného trenéra Jiřího Baťka!

www.cyklomxm.cz

Hledáte práci?
Sportovní areál Hulín přijme na le-
tošní letní sezónu pomocné plavčíky 

nebo osobně v kanceláři SAH.
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Fotbalový březen Spartaku

Gymnastky z Hulína opět závodily

Hulínské gymnastky se opět zúčastnili závodu, ten-
tokrát 18. ročníku memoriálu Miloše Bortela ve Valašském 
Meziříčí. V sobotu 29. března tam závodilo celkem 50 zá-
vodnic z 12 oddílů. Gymnastický Klub Hulín reprezentovaly 
čtyři závodnice.V kategorii přípravka si vynikající 6. místo 
z konkurence dvaadvaceti soupeřek vybojovala výborným 

výkonem Nela Macečková. Na třetí místo ztratila pouhých 
šest desetin bodu. V kategorii začínajících obsadila 7. místo 
Klára Daňková a 8. místo Veronika Vlčáková.V kategorii 
mladších žákyň obsadila Martina Rozkydalová 12. místo. 
K úspěšné reprezentaci města Hulína blahopřejeme.

Trenéři.

Konec zimní přípravy a začátek bojů o mistrovské 
boje, to přinesl březen 2008 pro fotbalisty Spartaku Hulín. 
Jak již bylo psáno v minulém čísle Hulíňanu, jaro 2008 
přinese maximálně napínavou podívanou pro náš fotbal 
a první dějství již máme za sebou.

Muži po podzimu obsadili krásné první místo a cílem 
pro jaro je udržet tuto pozici. Před bitvami o mistrovské body 
však ještě stihli odehrát 2 zápasy v přípravě, a to proti týmu 
FC Tescoma Zlín „B“ (prohra 1:2, b: Huťka) a 1. FC Přerov 
(výhra 5:0, b: Huťka, Dvořáček, 2x Zlámal, Panáček). První 
utkání jara nás zavedlo do Velkého Meziříčí, kde v deštivém 
nedělním dopoledni proti třetímu celku tabulky podali naši 
chlapci bojovný výkon a odvezli si bod za remízu 0:0. O tý-
den později nás čekal druhý zápas a opět venku, tentokráte 
v Hrušovanech nad Jevišovkou. Domácí naopak obsadili 
na podzim poslední místo, a tak jediným cílem ze zápasu 
bylo vyhrát. Zápas přinesl maximální drama, ještě pár mi-
nut před koncem Spartak vedl 2:1, pak však spartakovci ne-
uhlídali domácího hráče, přišel vyrovnávací gól a zbytečná 
ztráta za remízu v podobě 2:2 (b: Huťka, Dvořáček). S tou-
hou naplno bodovat vstoupil Spartak do domácího utkání 
proti Žďáru nad Sázavou. Těžké utkání s kvalitním soupeřem 
ale skončilo remízou 1:1 (b: Paciorek), když se hostům 
podařilo srovnat šťastnou střelou z velké vzdálenosti. 
Tři remízy ze třech zápasů bylo podstatně méně, než by si 
Spartak přál, i tak však opouštěl březen na prvním místě 
v tabulce.

Dorostenci sehráli v dubnu přípravná utkání s tě-
mito výsledky: SK Spartak Hulín – FC Želátovice 8:1 (b: 
3x Neradil, Hradil, Němec, Šůstal R., Timan), SK Spartak 
Hulín – SK HS Kroměříž „B“ 1:1 (b: Hajdík), SK Spartak 
Hulín – TJ Sokol Pravčice 1:3 (b: Šůstal R.). První mistrák 
jara je čekal doma s celkem z Kelče. Tento zápas skončil 
výsledkem 3:3 (b: 2x Neradil, Hradil), když hosté vyrovnali 
v poslední minutě zápasu.

Žáci v březnu odehráli 4 přípravné zápasy: SK 
Spartak Hulín – Slavoj Kojetín 2:3 (b: Karamon, Škrabal), 
SK Spartak Hulín – SK Hranice 0:1, SK Spartak Hulín – FC 
Kvasice 2:2 (Polák 2x), SK Spartak Hulín – Bezměrov 10:0 
(b: 3x Jakvid, 2x Čierný, Hejník, Ježák, Sokola, Štauber, 
Dutkevič).

Nejmenší fotbalisté přípravek hráli přípravná utká-
ní „venku“: starší přípravka vs. Kojetín 1:0 (b: Šimoňuk), 
starší přípravka vs. Holešov 2:4 (b: Zajac, Šůstal D.), star-
ší přípravka vs. HS Kroměříž 0:4, mladší přípravka vs. 
Kroměříž 10:1 (b: Miklík, 3x Uličný, 2x Vlach, 2x Lukeš, 2x 
Šůstal K.). První mistrovský zápas pak přípravky sehrály 
proti Valašskému FC doma s výsledky 0:4 starší a 0:0 
mladší.

Zachovejte nám svou přízeň, těšíme se na shledanou 
při zápasech našich týmů. Rozpis zápasů a pravidelné info 
o klubu najdete na www.spartakhulin.com                               

Hulíňan     4/2008

31

Horská kola na Kunětické hoře

Hledáte práci? 
Přijďte do Novesty Zlín!

„Přehlídka pracovních příležitostí – Váš 
úspěšný start“ – to je název akce, která se uskuteční dne  
23. 5. ve sportovní hale Novesta ve Zlíně pod záštitou 
ředitele Úřadu práce ve Zlíně Ing. Zdeňka Semeráda a ná-
městka hejtmana Zlínského kraje Mgr. Josefa Slováka. 

Cílem přehlídky pracovních příležitostí je najít 
uchazečům evidovaným na úřadě práce zaměstnání. 
Zaměstnavatelé zde budou reprezentováni svými zá-
stupci osobně.

A je to tady! MTB Team Cyklo MXM Hulín v sobotu  
12. dubna 2008 zahájil v Pardubicích novou sezónu 
Českého poháru horských kol v XC. Všichni naši jezdci 
dojeli na bodovaných místech. Nejlepšího výsledku do-
sáhli David Obdržálek, který zajel v kategorii starších žáků  
6. místo, za kadety vybojoval Ondra Tkadlec 12. a Jarda 
Svačina 13. místo. Je třeba říci, že naši bikeři nesoupeřili jen 

s Kunětickou horou, ale také s početnou skupinou soupeřů 
ze zahraničí. Tradičně se zúčastnili jezdci ze Slovenska, 
Polska, ale i Ukrajiny a překvapil závodník z Iránu.

Věříme, že mladým bikerům vydrží forma i do dalších 
pěti závodů prestižního seriálu Českého poháru i do závodů 
Valašského poháru, který bude zahájen 1. května v Zašové.

-vob-

REKLAMA

SPORT

vyhlašuje nábor nových členů do MTB TEAMU 
věková kategorie 6 – 10 let

pravidelné tréninky, regionální závody, letní soustředění v Hostýnských vrších
zimní příprava v tělocvičně

To vše pod vedením zkušeného trenéra Jiřího Baťka!

www.cyklomxm.cz

Hledáte práci?
Sportovní areál Hulín přijme na le-
tošní letní sezónu pomocné plavčíky 

nebo osobně v kanceláři SAH.
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V sobotu 5. dubna se tělocvična ZŠ v Hulíně naplnila téměř stovkou mažoretek z celé Moravy. Vzduchem lítaly hůlky a z reproduktorů 
se ozývala hudba doprovázející jednotlivé sestavy. Než se porota usadila na své pozice pozorovatelů a přísných kritiků, zahájilo 
soutěž velké defilé, které zaplavilo tělocvičnu plejádou barevných kostýmů. Místostarosta Petr Polák popřál mažoretkám, mezi 
nimiž je rok od roku více chlapců, hodně úspěchů a trenérka hulínských mažoretek Alena Rafajová závod odstartovala. V publiku 
drželi pěsti svým reprezentantům nejen rodiče a kamarádi, ale i plyšové suvenýry.

Tahoun týmu Cyklo MXM Hulín Martin Pospíšilík.

Pohádkového jara se zúčastnily i děti ze speciální ZŠ a MŠ 
Kroměříž. Jejich výkony ocenila nejen porota, ale i publikum.

Malé hulínské gymnastky si opět přivezly domů diplomy.

Rolnický akciový pivovar v Záhlinicích byl založen 
v roce 1895.
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Na Noc s Andersenem se hulínská děvčata pěkně nalíčila. Tolik koček snad knihovna nezažila.

Hulíňan na internetu: www.hulin.cz
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